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“Евро-атлантическата” сглобка на едноръките джентълмени 
ПП-ДБ и ГЕРБ се събра за 3 неща: Шенген, еврозоната и съдебна ре-
форма. И в трите се провали, заяви лидерът на БСП във Видин.

КАмЕН ТОдОРОВ: 
БСП ПРЕдЛАгА 
НОВ ПъТ 
зА ХАСКОВО

Номер 1

С

Александър СИмоВ

гЕН. КОЛьО мИЛЕВ: 
СЛИВЕН - ОТНОВО 
НА ПъТя НА 
РАзВИТИЕТО

УНгАРИя 
И СЛОВАКИя
СПРяХА ПОмОщТА
зА УКРАйНА

БСП предупреди, че вредните решения на Сглобката ще доведат 
до непосилни цени за ток и горива, заяви лидерът на социалистите

Снимка бта

Няма да сме 
„златния пръст” 
на Бойко Борисовамо преди три години хиляди из-

лязоха по улиците на България, за да 
потърсят онази промяна, която им 
отказваха по време на целия преход.

надеждата наистина няма цена, а 
по площадите се бяха събрали граж-
дани, осъзнали, че целият им живот е 
минал в чакане, а различна България 
на хоризонта така и не се задава.

след това ни се случиха последо-
вателно раждането на телевизионни 
партии, ала-бала с президента, нови 
проекти, политическо инженерство, 
служебно безвремие и резултатът 
днес го виждаме всички - сглобката 
ни стегна в усмирителната риза на 
своето лакейство, постоянни лъжи и 
безкрайни политически подлости.

Местните избори ни дават шанс 
да поправим всичко това. Да запо-
чнем промяната най-отдолу, за да 
може тя да получи здрави корени и 
необратимост.

единственият начин да се случи 
това е глас с номер 1 за кандидатите 
на БсП. това не е предизборна пате-
тика. БсП доказа, че никога няма да 
предаде своите избиратели и напук 
на медийните интриги, нечистоплът-
ните игрички и вечните внушения 
избра да остане вярна на идеите си. 
в крайна сметка в политиката това е 
най-важно. искричката на истинска-
та промяна още тлее в душите на хо-
рата - с номер 1 можем да разпалим 
огъня отново.

време е за нормален живот. тук и 
сега. няма закога да отлагаме.

Победа!

“няма да влезем в парла-
мента, т.е. няма да има заседа-
ние днес. Разбираме отговор-
ността, която носим, защото, 
ако всички спазват обещани-
ята си, нашите гласове биха 
направили кворум. няма да 
го направим не просто защо-
то сме във ваканция и правим 
кампания, а защото сме против 
по същество на това, което ще 
се решава”. това заяви лидерът 
на БсП корнелия нинова на 
брифинг по повод свиканото 

извънредно заседание на нс, в 
чийто дневен ред е президент-
ското вето върху промени в 
Закона за енергетиката и про-
мените в Закона за запасите от 
нефт и нефтопродукти.

“Принципно сме “против”, 
защото смятаме, че изваждане-
то на битовите потребители на 
свободния пазар ще доведе до 
това много хора и семейства да 
не могат да си плащат сметките 
за ток. всички решения, които 
касаят рафинерията от начало-

то досега, са грешни и ще  до-
ведат до повишаване цените на 
горивата, което също ще удари 
хората”, подчерта нинова.

Лидерът на БсП припом-
ни, че социалистите много-
кратно са предупреждавали за 
повишаване на цените на газа, 
вследствие отново на вредни-
те решения на управляващите. 
“Факт е, виждате от днес, се 
иска повишение на цената на 
газа с 20 % и то още в началото 
на зимния сезон”, посочи тя.

“няма да влезем, няма да 
правим кворума, няма да сме 
“златния пръст” на Бойко Бо-
рисов за античовешките реше-
ния, които иска да взима, кате-
горична бе нинова.

тя се обърна към предста-
вителите на медиите: “Чрез вас 
ще кажа на двама-трима души 
- те си знаят кои са: спрете да 
звъните на депутатите на БсП! 
Знаем - трябват ви 5 гласа. Аз 
ви гарантирам, че от БсП няма 
да получите нито един”.

мАТЕй ШОПКИН 
зА ПОЕзИяТА 
И РОдОЛюБИЕТО

СмЕНяТ ВРЕмЕТО,
ИмАйТЕ          НАУм

Корнелия нинова:
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“крайно време е пер-
ник да тръгне по пра-
вилния път - по път без 
корупция, по пътя на ин-
вестициите и на работ-
ните места, по пътя на 
справедливостта”, заяви 
кандидатът за кмет на 
перник от БСп кирил 
Леонов в тв ефира. 

“в перник корупци-
ята е на много високо 
ниво и това не го казвам 
аз, а държавните реви-
зори от АДФИ. Смуща-
ващото в техния доклад, 
който впоследствие бе 
засекретен от европей-
ската прокуратура, е че 
нито една обществена 
поръчка на общината 
не отговаря на закона”, 
посочи Леонов. 

той даде друг при-
мер за корупция, при 
който четири детски 
градини, вместо да се 

захранват с газьол, се 
захранват с тежко гори-
во, което е с десет пъти 
по-голямо съдържание 
на сяра. “подал съм сиг-
нал да прокуратурата, 
защото общината трови 
нашите деца”, подчерта 
Леонов.  

кандидатът за кмет 
от БСп има решение за 
справяне с корупцията: 
“Да се създаде общест-
вен съвет от дейни граж-
дани на перник, в който 
да влязат Нпо, които 
изследват корупцията и 
нейната превенция, да 
присъстват и медиите, 
когато комисията отва-
ря тези обществени по-
ръчки. това е единстве-
ният начин да се спре 
този порочен модел на 
“наши” фирми”.  

като друг проблем 
Леонов посочи трафи-

кът на перничани към 
столицата поради лип-
са на работни места в 
общината. по неговите 
думи, начинът това да се 
промени е да се изгради 
индустриалната зона. 
“това беше едно от обе-
щанията на кмета вла-
димиров в предишната 
му кампания, но така и 
не се случи. Инвестито-
рите не идват в перник, 
защото така и не се из-
гради инфраструктурата 
до индустриалния парк 
и заради високите нива 
на корупция в община-
та”, коментира той.  

Леонов се ангажира 
да промени концепци-
ята на управление на 
общината, която в мо-
мента инвестира в цен-
тралната градска част, 
а периферията, където 
живеят повече от две 

трети от перничани, е 
изоставена. 

“в перник имаме и 

един прецедент, който 
го няма никъде друга-
де в България. кметът 

владимиров вдигна не-
законосъобразно такса 
“Смет” на малките насе-
лени места и то десеток-
ратно. вАС я отмени, но 
и той взе много странно 
решение - отмени я само 
за тези 4 села, които са 
входирали в законовия 
срок подписи. И сега 
жителите им плащат по 
30 лв. такса, а другите 
20 - 300 лв. Ние събрах-
ме над 3000 подписа, 
входирахме докладна 
в общинския съвет, за 
да се приравнят към 
решението на вАС, но 
не получихме никакъв 
отговор. поемаме от-
говорност пред нашите 
избиратели да отстра-
ним тази несправедли-
вост и ще възстановим 
незаконно надвзетите 
средства на жителите”, 
поясни Леонов.

“Необходимо е да се 
предприемат конкретни 
действия и да вървим с ясна 
цел към по-добро бъдеще. 
помня 2000-та година, кога-
то Стара Загора три години 
последователно беше номер 
1 в България като икономи-
чески показатели. много 
бързо трябва да се предпри-
емат действия. Задължени 
сме да произвеждаме елек-

троенергия от един природен 
ресурс, който е конкурентен 
в цял свят. Защото Стара За-
гора няма да е същата без 
комплекса “марица-изток”, 
заяви кандидатът за кмет на 
Стара Загора от БСп Иван 
върляков в ефира на БНт.

той е категоричен, че па-
рите трябва да се харчат по 
предназначение, а не за оп-
ределени фирми, които да 

печелят поръчките. “На Ста-
ра Загора липсва подхода на 
добрия стопанин. Знам как 
може да стане, правил съм 
го”, добави социалистът.

върляков обясни, че в 
основата на проблемите е 
образованието и посочи, че 
в тази насока Стара Загора 
има уникална възможност. 
“10 хиляди студенти от над 
50 държави - те могат, ид-

вайки тук, да останат и да 
работят. останалото е ра-
бота на общината. Бизнеса 
да иска да дойде тук заради 
квалифицираната работна 
ръка. това мога и ще го на-
правя”, обобщи върляков.

“Бюлетината ни е с номер 
1 и аз съм готов да служа на 
тази община, за да стане по-
добро място за живот. тряб-
ва ни добър стопанин. Гласу-

вайте с номер 1, ако искате 
по-добро бъдеще”, призова 
върляков.

“Най - важният въпрос 
за БСп е разграждането 
на модела на ГеРБ. това е 
последователна политика, 
която вече отдавна стои на 
дневен ред”, заяви пред жи-
тели на бургаския комплекс 
“Лазур” кандидатът за кмет 
на морския град от “БСп за 
България” Станимир Баев, 
който заедно с кандидати-
те за общински съветници 
коментираха проблеми в 
общината. 

“Бургаска област е на 
14-то място по средна брут-
на работна заплата. това е 
една от причините за отли-
ва на  млади хора от града”, 
коментира Баев. 

той подчерта, че раз-
криването на нови работни 
места е нужно да е съобра-
зено и с доходите, които 
хората ще получават. Баев 

засегна и темата за чис-
тотата на околната среда, 
като подчерта, че тя е от 
изключителна важност за 
морския град. той говори 
и за проблемите, свързани 
с подочраването на инфра-
структурата на населените 
места.

“Хората виждат това, 
което сме свършили през 
изминалите години”, каза 
вторият в листата на коа-
лицията Живко Господи-
нов, който беше успешен 
общински съветник в пе-
риода 2019 - 2023. “Разчи-
таме на вашата подкрепа. 
Ние не излъгахме нашите 
избиратели, за разлика от 
много други. Доказахме, 
че изпълняваме поетите 
ангажименти, не влязохме 
в сглобки и в договорки”, 
заяви още той. 

Кирил леонов:

Време е Перник да тръгне по
правилния път - без корупция
Ангажираме се да възстановим надвзетите средства от незаконно 
вдигнатата такса „Смет”, заяви кандидатът на БСП за кмет на общината 

иван върляКов: 

Стига безхаберие в Стара Загора

БСП в БургаСКия КомПлеКС „лазур”: 

Доказахме, че изпълняваме поетите ангажименти
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“евро-атлантическата” 
сглобка на едноръките джен-
тълмени пп-Дб и герб се съ-
бра за три неща: Шенген, ев-
розоната и съдебна реформа. 
и в трите се провали. разбра се 
окончателно - няма да ни при-
емат в Шенген. еврозоната се 
отдалечава, защото не отгова-
ряме на критерия инфлация, 
за което ги предупредихме. а 
съдебната реформа приклю-
чи с изпирането на борисов 
и закриването на делата му за 
къщата в барселона и чекме-
джетата. това беше. Сглобка-
та има фалшива европейска 
опаковка и съдържание с из-
текъл срок на годност. Да си 

ходят.” това заяви лидерът на 
бСп корнелия Нинова пред 
препълнената зала на театъра 
във видин.   

пред социалисти и сим-
патизанти тя призова за под-
крепа на предстоящите избо-
ри за кандидата за кмет иван 
Николов и листата с общин-
ски съветници. На събитие-
то, с което се закри местната 
кампания, своята подкрепа 
за кандидатите изразиха и 
председателят на бСп-видин 
Найден Йонов, членът на из-
пълнителното бюро на парти-
ята проф. радослав гайдарски 
и членът на Националния съ-
вет Филип попов.

“Нашите кандидати за кметове и 
общински съветници не само имат 
биография и са професионалисти в 
своите сфери, но са общественици, 
работили за велико търново, носи-
тели на отличия - това е листата на 
“бСп за българия”. този резонанс ще 
вибрира в душите и сърцата на хората 
и ще ги накара да гласуват с номер 1 
в бюлетините”, заяви председателят 
на местната структура на бСп и во-
дач на листата михаил михалев при 
закриването на кампанията в излож-
бени зали “рафаел михайлов”.

“когато започнахме кампанията, 
социологията сякаш прескачаше бСп 
и нашия кандидат за кмет. Сега обаче 
не смее да излезе с официални данни, 
защото статуквото ще бъде разбито. 
тези, които твърдяха, че не можем 
да стигнем до балотаж, вече са доста 
разколебани. проведохме кампания с 
много хора, които искат промяна. Но 
не онази “промяна”, а промяната на 

справедливостта”, добави михалев.
За кандидата за кмет ирена Ста-

синопулу той заяви, че тя е човек, 
който познава доброто и се радва на 
благодарността на хиляди хора за 
това, което е направила за тях. Спо-
ред михалев тя е успяла да промени 
живота на стотици семейства във ве-
лико търново и региона. той изрази 
убедеността си, че Стасинопулу ще 
бъде поне няколко мандата кмет на 
община велико търново.

“представихме отлична упра-
вленска програма, изложихме на-
шите приоритети - не във Фейсбук, 
а лично на хората. изслушахме тех-
ните идеи. всички те са категорични, 
че искат нов кмет и ново управление 
на община велико търново. Ние сме 
единствената алтернатива на ста-
туквото. време е да има нов модел 
на управление на велико търново. 
искаме общинската власт да защи-
тава не частни интереси и такива на 

определени икономически кръгове, а 
интересите на гражданите. именно 
затова бСп е единствената алтерна-
тива!”, заяви пред препълнената зала 
Стасинопулу.

Зам.-председателят на НС и на 
бСп кристиан вигенин подкрепи 
кандидатите на партията. “29 октом-
ври ще бъде не край на кампанията, 
а начало на изненадата, която ще се 
получи във велико търново. Хора-
та, които наистина искат промяна, са 
тези с номер 1 в бюлетината “бСп за 
българия”.  Щастлив съм от това, кое-
то видях, а още по-щастлив ще бъда в 
неделя, когато ще разбием предвари-
телните прогнози и велико търново 
ще има за кмет жена ирена Стаси-
нопулу, както и много общински съ-
ветници, които да бъдат неин гръб. За 
тях велико търново е не просто град, 
а кауза! Хората отдавна очакват успе-
шен кмет-социалист и това предстои 
да се случи”, подчерта вигенин.

“имам най-голямото богатство  - загриженост 
към хората. вярвам, че всичко в живота е в на-
шите собствени ръце и избор. Неслучайно мотото 
на нашата кампания е “избираме живота”, заяви 
д-р Цоко Цоков кандидат за кмет на община па-
зарджик от коалиция “бСп за българия” на среща 
със свои съграждани в младежки дом.

“искам заедно да взимаме решенията как да 
живеем. Няма да давам напразни обещания, но 
ще гарантирам няколко неща: Стоп на ежегодно-
то вдигане на данъците. община пазарджик се 
превърна в общината с едни от най-високи да-
нъци в българия. Стоп на мръсотията в града и 
селата. Ще наложа сериозен контрол и промяна 
на сметопочистването и сметоизвозването. Стоп 
на обезлюдяването на пазарджик. приемам като 
лична кауза да задържим младите хора тук, да 
има качествени инвестиции с добре платени ра-
ботни места. Стоп на улиците с дупки, в пазар-
джик ще има нови тротоари. Стоп на нередовния 
транспорт, в общината хората ще могат да пъту-
ват удобно. Стоп и на порочната практика за без-
разборно разпродаване на общинско имущество 
- земи, гори и сгради. Ще предоставя възмож-
ност на жителите на града и селата част от бю-
джета да се изразходва по тяхно предложение”, 
посочи кандидат-кметът, който е под номер 1 в 
бюлетината.

Д-р Цоков бе категоричен и че населените мес-
та няма да бъдат разделяни на “наши” и “ваши”, 
така че да се усеща грижата на общината, а не 
близо 40 хиляди души да се чувстват забравени от 
високата бяла сграда.

“пазарджик има нужда от човек, който да бъде 
близо за хората и да се грижи за тях, да отвори 
общината за техните проблеми. Д-р Цоков е га-
рант, че те ще стигнат до хората”, категоричен бе 
депутатът от “бСп за българия” Драгомир Стой-
нев, който кандидат-кмета, листата с кандидати за 
общински съветници и за кметове на села.

НиНова във видиН: 

Сглобката се събра за 
три задачи и се провали
ПП-ДБ, ГЕРБ и ДПС имат фалшива 
европейска опаковка и съдържание 
с изтекъл срок на годност, 
да си ходят, заяви лидерът на БСП 

д-р Цоков: 

Ще отворя вратата 
на общината за 
проблемите на 
хората от Пазарджик

„БСП за България” във Велико Търново закри 
кампанията с убеденост, че е и ще бъде номер 1
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“очевидно поговорката, че умните 
се учат от грешките на другите, а глу-
павите не се учат и от собствените си, 
много ясно характеризира в коя гра-
фа сме ние”. това каза пред Бнр 
бившият министър на енерге-
тиката румен овчаров. така 
той коментира решението на 
правителството да започне 
изграждането на нови два 
блока в аеЦ “козлодуй”.

“не можах да разбера 
какво точно правят. какво 
ме обърква? те се опитват 
да използват разрешение за 
избор на площадка, из-

дадено преди 3 г. в друга ситуация, ко-
гато американската посланичка Херо 
мустафа беше посетила аеЦ “козло-

дуй”, след което ние разиграхме 
голямата си любов към т. нар. 

хибридни реактори. тогава 
беше избрана площадката, 
но само за един блок. Сега 
вече говорим за два блока, 
което вече е избор на нова 
площадка. това означава 
обществено обсъждане 

на това ново желание за 
строителство. освен това, 

трябва да направим запитва-
не до румънската страна дали 

е съгласна, дали приема, дали 
не приема изграждането на 

два ядрени блока на пло-
щадката в “козло-

дуй”. министърът 
на енергетиката 

трябва да избе-
ре проектант, 
строител и та-

къв, който ще експлоатира централата. 
както е написано, е изпуснат един от 
най-важните елементи - доставчикът 
на оборудването”, коментира румен 
овчаров. 

Според него не е ясно как ще бъде 
избран главният изпълнител, но вече 
сме избрали технологията. 

“Съвсем друг въпрос е дали е пра-
во на народното събрание да определя 
технология за изграждане на атомна 
централа”, допълни той.

Според него в технологията AP 
1000 е цената, която ни представят 
като уникална, няма нищо уникално. 
освен това 35 милиарда долара струва 
до момента изграждането на единстве-
ната такава централа в СаЩ.

по думите румен овчаров му всеки 
реактор от типа 3+ може да бъде регу-
лиран в рамките на 70% от мощността 
си и “това го могат и нашите реактори, 
които сме доставили в “Белене”.

в проекта AP 1000 няма нищо из-
ключително. той е вече на 30 г., смята 
овчаров. някои реактори от поколе-
нието 3+ имат дори по-добри и повече 
пасивни системи за безопасност от AP 
1000, категоричен е той.

Газът за ноември ще поскъпне с повече от очакваните 
11%. тя ще бъде по-ниска от тази на европейските газови па-
зари, но ще бъде значително по-висока от цената, която беше 
определена за месец октомври. това каза председателят на 
комисията за енергийно и водно регулиране (кевр) иван 
иванов по време на открито заседание на регулатора, на ко-
ето се обсъди предложеното от “Булгаргаз” за поскъпване на 
синьото гориво, което първоначално бе 11,36% за ноември. 

иванов посочи, че за по-малко от месец цената на дневна 
база на TTF индекса (водещ показател за цените в европа) 
се е повишила с около 45%. Доставките на природен газ от 
азербайджан обаче понижават общата на цена на природ-
ния газ. тези количества са определени с договор и все пове-
че няма да са определящи за цената, допълни иванов.

Директорът на дирекция “природен газ” в “Булгаргаз” 
веселин Синабов посочи, че към момента определящата 
цена на европейския газов индекс TTF е 92 лева за мега-
ватчас, а тази за ноември е 100 лева за мегаватчас. “въпре-
ки това регулираната цена ще бъде по-ниска от нивата на 
европейските газови хъбове”, изтъкна той. Друга причина 
за увеличеното е, че доставеният през октомври втечнен 
природен газ на терминала в турция е по-малко и нужните 
количества ще трябва да бъдат заместени с други. Синабов 
обаче не пожела да се ангажира точно колко ще бъде пови-
шението през следващия месец.

от “Булгаргаз” посочиха, че повишението на природ-
ния газ през ноември ще бъде с 15% по-ниско от стойно-
стите на TTF индекса. каква ще бъде окончателно цената 
за следващия месец кевр ще реши на закрито заседание 
на 1 ноември.

министерството на регионалното развитие и 
благоустройството (мррБ) иска да изнесе извън 
кресненското дефиле спорния участък от магистрала 
“Струма”, по който години наред няма решение от-
къде точно да мине, така че да не засегне природните 
дадености на региона. много е вероятно заложеното 
платно в посока Гърция, което според приетия план 
от времето на ГерБ трябваше да премине през дефи-
лето, да се промени.

“предвижда се до края на ноември 2023 г. да бъде 
обявена обществена поръчка за избор на изпълнител 
за изработване на прединвестиционно проучване и 
проектиране за ново пътно трасе в посока кулата из-
вън кресненското дефиле в област Благоевград”, съ-
общи economic.bg.

За новия вариант на трасе, за който предстои из-

вършване на прединвестиционно проучване, се пред-
вижда отделна екологична и устройствена процедура, 
както и проектиране и строителство, посочват от ми-
нистерството.

Дали обаче вече тихомълком подписаните догово-
ри от бившия министър иван Шишков с два консорци-
ума, начело с “Грома Холд” и “ГБС  инфраструктурно 
строителство”, ще бъдат прекратени, не става ясно. 

Фирмите бяха избрани с поръчка на апи още в 
края на 2019 и началото на 2020 г., но контрактите с 
тях бяха подписани едва тази година през април. об-
щата им стойност е почти 1,2 млрд. лв. с ДДС. това 
се случи въпреки протестите на жители на кресна и 
природозащитници, които алармираха, че се готви 
строителство в дефилето, което ще предопредели тра-
сето на магистралата.

Румен 
Овчаров

Румен ОвчаРОв за нОвите блОкОве в аеЦ „кОзлОдуй”: 

Купуваме проект, но 
няма кой да го изпълни 
Парламентарният дует „Д2” пее фалшиво за дерогацията, 
твърди бившият енергиен министър

обявеното от турското ми-
нистерството на транспорта 
повишаване на тол таксите за 
преминаване през магистрали-
те и мостовете в турция, което 
трябваше да влезе в сила от 25 
октомври, е било отложено. 
това съобщи ръководителят 
на Дирекцията за комуникации 

към турското президентство 
Фахри алтун. отлагането е 
било направено по нареждане 
на турския президент реджеп 
тайип ердоган. прилагането 
на новите такси ще започне от 
1 януари 2024 година. а раз-
ликата в цените, които са били 
заплатени в сряда, ще бъде вър-

ната на потребителите, се уточ-
нява в съобщението.

Главната дирекция на магис-
тралите към министерството 
на транспорта, обяви, че новите 
такси за мостовете и автобаните 
се повишават с 50-75 процента. 
публикуван беше и новият це-
норазпис, според който таксите 

за преминаване на леките коли 
през мостовете над Босфора 
“мъчениците на 15 юли” и “Фа-
тих Султан мехмед” са били 
увеличени от 8.50 на 15 турски 
лири. За преминаване през мо-
ста “Чанаккале” предвидената 
нова такса е 295 турски лири 
вместо досегашните 200 лири. 

а таксата за моста “османгази” 
при влизането в сила на запове-
дта са предвидени 290 турски 
лири вместо досегашните 190. 
За магистралата анкара-нигде 
се предвижда такса 210 турски 
лири вместо 140 досега, а за ма-
гистралата малкара-Чанаккале- 
вместо 290 лири - 410.

Главният изпълнител е ключов. в 
България няма изпълнител, който да го 
направи. единствената държава, която 
е правила такава централа, е китай, 
подчерта още бившият енергиен ми-
нистър, който не вижда “как без главен 
изпълнител на проекта можем да по-
строим такова нещо в България”.

“този път като че ли ще си купим 
проект, който ще се чудим кой ще ни 
построи. Цената, на която ще си купим 
проекта, засега никой не ни я казва. в 
същия момент, в който министерския 
съвет взема решение за прекратяване 
на проекта “Белене” и продаване на 
оборудването на Украйна, аеЦ “коз-
лодуй” праща запитване до “росатом” 
дали можем да си купим парогенератор 
за пети и шести блок от тях”, поясни 
бившият министър. “вместо да използ-
ваме нашето оборудване, сме решили 
да го продаваме и в същото време пита-
ме руснаците дали можем да си купим 
от тях парогенератор. това безумие как 
ви изглежда?”, попита овчаров

“тази песен, която ни пее дуетът 
“Д2” - Делян Добрев и Делян пеевски, 
с едни милиарди, които ги въртят на-
ляво и надясно, е много фалшива”, по-
сочи още бившият енергиен министър 
относно дерогацията за руския петрол.

по другата гореща тема - за скла-
довете за резервите от горива, румен 
овчаров заяви:

“Държавата поема контрол и уп-
равление на съоръжения, които не са 
държавна собственост. когато държа-
вата поема контрол над нещо, то се 
казва национализация, или одържавя-
ване. Добре, на “Лукойл” ще отнемем 
резервните капацитети. а някой ще 
провери ли дали другите компании, 
които доставят горива в България и 
търгуват с с тях, също поддържат таки-
ва капацитети? къде ги държат те тези 
количества и ако не ги държат, защо 
държавата си затваря очите за това?”

Цената на тол таксите в Турция се увеличава

Газът ще поскъпне с 
повече от очакваните 11% Изнасят едно от платната 

на „Струма” извън дефилето
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израелските сухопътни 
сили са навлезли в територи-
ята на ивицата Газа, съобщи 
израелското армейско радио. 
Атакувани са множество цели 
на ислямистката организация 
Хамас.

в изявление на военни-
те се казва, че нахлуването е 
извършено “в подготовка за 
следващите етапи на битка-
та”, което се възприема като 
възможна препратка към оч-
акваната широкомащабна су-
хопътна инвазия. 

премиерът на израел Бе-
нямин Нетаняху заяви:

“всички членове на Ха-
мас са обречени - над земята, 
под земята, в Газа и извън 
Газа. Хиляди терористи вече 

са убити след клането, извър-
шено на 7 октомври, и това е 
само началото. подготвяме 
се за сухопътна атака. Няма 
да кажа кога, как и колко. 
израел води борба за своето 
съществуване.”

военният говорител Да-
ниел Хагари заяви, че изра-
елските ввС продължават да 
атакуват цели в Газа в подго-
товка за сухопътна офанзива. 
това включва удари по “под-
земната инфраструктура на 
терористите”. “всеки удар 
подобрява обстановката ни 
за следващите фази”, добави 
Хагари.

междувременно кон-
фронтацията между израел 
и бойци в Ливан продължи в 

граничната зона между две-
те страни. еврейските сили 
за самоотбрана (ЦАХАЛ) 
съобщиха, че техни самоле-
ти са ударили “редица воен-
ни цели, принадлежащи на 
“Хизбула”. Ударите са били 
насочени срещу “терористич-
на инфраструктура, включи-
телно военен комплекс и на-
блюдателни пунктове”.

в Лондон кабинетът 
свика спешно заседание на 
комитета за реакция на кри-
зи (коБрА), за да обсъди 
стратегията и подхода към 
случващото се в Газа. вели-
кобритания настоява за хума-
нитарна пауза в конфликта, 
да бъде позволено на британ-
ските граждани да напуснат 

анклава и за освобождаване 
на заложниците.

Северна корея обвини 
израел, че е бомбардирал 
болница в Газа на 17 октом-
ври, като заяви, че той откри-
то е извършил военно прес-
тъпление “под неприкритото 
покровителство на САЩ”.

турският президент ер-
доган обсъди в телефонен 
разговор с папа Франциск 
конфликта. пред светия 
отец той е заявил, че изра-
елските атаки са прераснали 
в масово избиване. Според 
ердоган фактът, че между-
народната общност си затва-
ря очите за случващото се, е 
срамен за човечеството. по 
думите му всички държави 
трябва да надигнат глас сре-
щу тази човешка трагедия.

накратко

Снимки БТА

Палестинци евакуират две ранени от израелските ракетни удари деца. Стотици хиляди жители  
на Ивицата Газа са решили да останат в домовете си въпреки предупрежденията на Тел Авив

                  

Най-малко 22-ма души бяха убити, а 
50 - ранени, при масови стрелби в град 
Люистън, щата Мейн. Стрелецът 
(на снимката от охранителна 
камера), 40-годишен бивш член на 
Националната гвардия на САЩ, с 
психични отклонения, е открил огън в 
ресторант, магазин и развлекателен 
център в града и е успял да се укрие 
от властите

Американският конгрес-
мен републиканец от Луизи-
ана майк Джонсън е избран 
с 220 при необходими 217 
гласа за нов председател на 
камарата на представители-
те на САЩ. това слага край 

на седмиците фактическо 
блокиране на законодател-
ния орган, когато не можеше 
да се гласува бюджет и да се 
одобряват законопроекти, 
включително исканията на 
Белия дом за финансиране на 

военна помощ за чужбина.
Джонсън се противо-

поставя на изпращането на 
помощ на Украйна и заема 
твърдо консервативни пози-
ции за еднополовите бракове 
и правото на аборт. 

майк Джонсън е заклет 
привърженик на Доналд 
тръмп, за което свидетел-
ства подкрепата му за опи-
тите на бившия президент да 
преразгледа резултатите от 
изборите през 2020 г.

Привърженик на Тръмп оглави Конгреса на САЩ

Будапеща отсече:

Стига пари за Украйна
Будапеща не може да подкрепи предложената от евро-

комисията промяна на бюджета на еС, заявиха от канцела-
рията на премиера виктор орбан. Унгарското правителство 
смята, че планираното предоставяне на киев на средства от 
бюджета в продължение на четири години е неприемливо.

“позицията на Унгария е ясна от първата минута на кон-
фликта - прекратяване на огъня и преговори, защото човеш-
кият живот може да се спаси единствено с мир”, заяви гово-
рител на орбан. 

Лидерите на страните членки на еС се събраха в Брюк-
сел за заседание на европейския съвет. кризите в Украйна и 
Близкия изток ще бъдат на челни места в дневния ред. очак-
ва се дискусия за ревизията на бюджета на еС.

Хърватия вдига с 20% 
минималната заплата

Хърватското правителство прие постановление, с кое-
то от 1 януари 2024 г. минималната работна заплата ще се 
увеличи от 700 на 840 евро бруто (677 евро нето). Увеличе-
нието е с 20% и е първото, откакто страната прие единната 
европейска валута в началото на т.г. в момента около 35 000 
хървати официално получават минимално възнаграждение. 

министърът на труда, пенсионната система, семей-
ството и социалната политика марин пилетич съобщи, че 
делът на минималната работна заплата от средната се е уве-
личил с над 54%.

всяка година до 31 октомври, след консултации с работода-
телите и синдикатите, хърватското правителство определя раз-
мера на минималната работна заплата за следващата година.

Дни на българската култура 
в Унгария

В унгарския град Сегед за 19-и 
път се организират Дни на българ-
ската култура. Началото бе по-
ставено с “хоротека” в кафе “Рад-
ноти”, организирана от танцов 
състав “Балкан”. Днес в Дома на 
националностите се открива фо-
тоизложбата на Антони Георгиев 
“Еврейско наследство в България”, 
посветена на 80-годишнината от 
спасяването на българските евреи.  

Сърбия избира парламент  
на 17 декември

Сръбският президент Алексан-
дър Вучич ще насрочи предсрочните 
парламентарни избори за 17 декем-
ври. Според анкета на Центъра за 
изследвания, прозрачност и отго-
ворност 41% биха гласували за коа-
лиция, съставена от партии, събра-
ни около протеста “Сърбия срещу 
насилието”, а 49 на сто - за коали-
ция, водена от президента Вучич.

Словакия спира военната 
помощ за Киев

Ден след като встъпи в длъжност 
новият премиер на Словакия Роберт 
Фицо обяви, че страната му спира да 
доставя оръжия на Киев. “Смятаме 
помощта за Украйна само за граж-
данска и хуманитарна, няма да дос-
тавяме повече оръжия”, заяви той.

Тайван засече 15 самолета 
на китайските ВВС 

Тайванското Министерство на 
отбраната съобщи, че е засякло 15 са-
молета на китайските военновъздуш-
ни сили, включително изтребители 
и безпилотници, навлезли в зоната за 
въздушна отбрана на Тайван. Те при-
дружавали китайски военни кораби, 
които извършвали “патрули за бойна 
готовност” и провеждали учения. 

Камбоджа забрани 
мобилните телефони в час

Министерството на образование-
то в Камбоджа забрани на учениците 
да ползват телефони или електронни 
устройства в час, за да играят или 
да висят в социалните мрежи. Това 
е една от насоките за укрепване на 
дисциплината и повишаване ефек-
тивността на образованието.

Циклонът „Хамун”  
връхлетя Бангладеш 

Тропическият циклон “Хамун” 
връхлетя Бангладеш, причинявай-
ки смъртта на най-малко петима 
души и събаряйки дървета и елек-
трически стълбове. Засегнати са 
над 476 000 души. Над 5000 къщи са 
напълно разрушени.

Израелски танкове 
навлязоха в Газа

нетаняху заплаши всички членове на Хамас
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СВЕТОВЕН ДЕН НА АУДИОВИЗУАЛНОТО НА-

СЛЕДСТВО. Отбелязва 
се от 2005 г. по решение 
на ЮНЕСКО с цел да се 
повиши информираност-
та за съхраняването на 
аудиовизуалните архиви 
- филми, радио- и телевизионни програми, аудио- и 
видео записи, които са уникално свидетелство за 
развитието на обществото. В България денят се 
чества от 2006 г. 

1845 - УМИРА ЖАН ПЕЛТИЕ, ФРЕНСКИ ФИ-
ЗИК (Р. 1785 Г.). Първона-
чално бил часовникар, но 
на 30 години се отказва и 
се заема с експерименти 
и наблюдения в областта 
на физиката. Най-извес-
тен става с открити-
ето си, направено през 
1834 г.: при протичане на 
електрически ток през споени два различни метала 
се наблюдава охлаждане на единия и нагряване на 
другия в областта на спойката (на снимката).

1878 - РАЖДА СЕ СТАМЕН ГРИГОРОВ, ЛЕКАР 
И МИКРОБИОЛОГ (УМИРА 
1945 Г.). Първият учен, опи-
сал бактерията Lactobacillus 
delbureckii subsp. bulgaricus 
- един от микроорганизмите, 
предизвикващи образуването 
на кисело мляко. По-късно мик-
роорганизмът е наречен “Лактобацилус булгари-
кус” в чест на родината на неговия първооткрива-
тел. Официалното име на този микроорганизъм е 
Lactobacillus delbureckii subsp. bulgaricus Grigoroff 
1905. Въпреки предложените му редица престиж-
ни постове във водещи световни институти, д-р 
Стамен Григоров се прибира в родината и работи 
като околийски лекар.

1979 - СЕЙНТ ВИНСЕНТ И ГРЕНАДИНИ ПО-
ЛУЧАВА НЕЗАВИСИМОСТ ОТ ВЕЛИКОБРИТА-
НИЯ. Държавата е раз-
положена в Централна 
Америка - в групата на 
Наветрените острови, 
които са част от архипе-
лага Малки Антили. Заема 
площ от 389 кв.км. Столица е гр. Кингстаун. На-
селението е около 120 хил. души. Сейнт Винсент е 
водещ световен производител на нишестено браш-
но от арорут.

1999 - УМИРА РАФАЕЛ АЛБЕРТИ, ИСПАН-
СКИ ПОЕТ (Р. 1902 Г.). Известен 
с привързаността си към Русия. 
Творчеството му е близко до народ-
ната поезия, а след 1931 г. - социал-
но ориентирано. От 1934 г. е член 
на Комунистическата партия в Ис-
пания. По време на Гражданската 
война 1936-1939 г. участва дейно на 
страната на антифашистите. Лауреат на Меж-
дународна Ленинска награда за укрепване на мира 
между народите (1965), както и на Ботевска на-
града (1981).

2005 - В ПАРИЖ ИЗБУХВАТ БУНТОВЕ НА МИ-
ГРАНТИ след 
загиване на два-
ма младежи от 
арабски произ-
ход. Африка-
нците, живеещи 
и работещи в 
предградията, са 
изтикани в гета, 
откъдето дър-
жавата е изтег-
лила образованието, здравеопазването и всякакви 
други услуги за сметка на увеличеното полицейско 
присъствие, пропускателните пунктове, проверки-
те и други форми на потискане. Бунтовете продъл-
жават над седмица.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТолИй сТАНКУлов

Ни лук ял, ни мирисАл

Да спрем купуването 
на гласове

  �
Кузман ИЛИЕВ

вярва ли някой, че 
“просто-Асен-василев” 
може да убеди ек и САЩ, 
че дерогацията за руския 
нефт е нужна, ако тя не е? 
кога сме успявали да си за-
щитим интереса, че сега да 
е сефте?!

Надали. Явно е, че това 
отлагане на забраната е 
нужно, за да не се застраша-
ва националната сигурност 
и оттам проевропейските 
настроения у нас - липсата 
или свръхскъпи горива ще 
ни удушат икономически. 
Босфорът е запушен, светът 
е пред световен конфликт в 
Средиземно и Черно море. 
Но нашият политически 

псевдоелит не вижда по-да-
леч от носа си. от лъготене 
той е пораснал този нос - но 
явно не достатъчно.

“Делян Добрев и ко” 
знаят реалната ситуация на 
пазара на горива. “Лукойл” 
е в положение на монопо-
лист само заради безумните 
изисквания на държавата за 
данъчните складове, обез-
куражаването на вноса на 
горива и смазването на вся-
какво мислене в посока на 
нов капацитет за рафинира-
не - в светлината на тотал-
ното еврократски позеленя-
ване... Господин Добрев по 
цял ден говори за лидерите 
на другите формации, ко-
ито били “на хранилка” - а 
неговият лидер не знае ли 
за тези схеми и ако да - що 
стои? Няма опит ли и прос-
то наивно не разбира адже-
ба за какво иде реч?!

Ако е бил толкова 
принципен блюстител на 
евроатлантизма Д. Добрев 
- да беше си подал оставка-
та. Но не би. Стои ли, стои. 
Запънал се е като магаре на 
мост. Защо? Защото ролята 

му е друга. той знае, че без 
сигурни доставки освен че 
ще взривим икономиката 
си, ще съсипем и региона 
- 3 милиона литра бензин, 
ако търсим, ще изстреляме 
целия регион в небесата 
като цени. Затова човекът 
се е превърнал в инструмент 
за шантаж на некоалицион-
ните партньори - едва ли не 
те предават русофобската 
вяра... как може?! много 
удобно впрочем. Ако гътнат 
заверата от ГерБ - печелят 
приза за най-правоверните 
евроатлантически партньо-
ри. Ако ли не - извиват ръ-
цете на носещите моментно 
отговорността - “уин-уин”, 
както казват братята зад 
океана. така се сварява 
жаба в бавно нагряваща се 
тенджера - без тя да разбе-
ре. А ролята действително 
е много сладка... и само об-
ществен дивидент носи.

“Безотговорност” е 
мека дума. Залог на полити-
ческите игрички и сметките 
без кръчмар всъщност са 
националната и енергийна-
та сигурност. А днес поне-

же не може да си контро-
лира разходите - държавата 
се превръща в мащеха. и 
шантажира ли, шантажира 
- подред на номерата.

Шантажираме въгли-
щата - 50 на сто от енерге-
тика ни. Да ги няма! Цели 
региони - няма да правите 
енергия и икономика! Ста-
вате счетоводители след две 
години - пари за справедлив 
преход са обещани, алоу, 
миньори и енергетици! 

Шантажираме “Лу-
койл” - без да е ясно кой ще 
поеме управлението на ра-
финерията, ако си тръгнат 
сегашните собственици. и 
може ли рафинерията да 
преработва вече неруски 
нефт - машините не подле-
жат на идеологизация. или 
може, или не може.

какъв инвестиционен 
отзвук би било това дъл-
госрочно - “на никой му 
не дреме”, както цветисто 
казва народът. 

O tempora, o mores!

Фейсбук, 
със съкращения

“купуването и прода-
ването на гласове е престъ-
пление!” - с това изречение 
завършва всеки предизбо-
рен агитационен материал 
в България. всички учас-
тници в изборния процес 
смело го декларират.

в  медиите обявиха слу-
чаи за купуване на гласове 
“на дребно” -   чрез схеми 
с вересии, с покриване на 
бързи кредити и плащане 
в натура, с предоставянето 
на дърва за огрев и т.н.

това явление толкова е 
навлязло в изборния процес, 
че сякаш вече се приема за 
нещо нормално, привлича 
все по-малко медиен инте-
рес и за съжаление, като че 
ли и не стои  първостепенно 
на вниманието на правоза-
щитните органи.

през последните години 
делата за такива престъпле-

ния се броят на пръстите на 
една ръка. прокуратурата и 
мвр оставят впечатление, 
че бездействат по отноше-
ние на изборната търговия. 
това не е пресилено, защо-
то обществото не е убеде-
но, че е направено всичко 
възможно за пресичане на 
изборната търговия.

всичко това отвращава 
гражданите и ги разколеба-
ва да гласуват. търговията 
с вот не подминава и Стара 
Загора, но тук вече става 
дума за “търговия на едро”.

в социалните мрежи, 
най-напред във Фейсбук 
страницата на БоеЦ - Бъл-
гария обединена с една 
цел, се появи запис за ма-
щабно купуване на гласове 
за една определена листа с 
кандидати за общински съ-
ветници в Стара Загора.

от записа става напъл-

но ясно, че вече има купени 
гласове и че предстои да се 
“дават” по нерегламенти-
ран начин и да се купуват 
още избиратели. 

тази уродлива практика 
трябва да бъде пресечена! 
всички, обединени – об-
щество, институции, орга-
ните на реда, участници в 
изборния процес - не бива 
да допускаме  нагласяване 
на изборните резултати  
купени гласове - в полза на 
определени кандидати.

това неизбежно руши 
доверието на избирателите 
в  изборния процес, българ-
ските институции, в следва-
щия общински съвет и кмет 
на Стара Загора и демоти-
вира хората да гласуват.

Настояваме органите 
на реда  - мвр, ДАНС и 
прокуратурата на репу-
блика България, да се само-

сезират и да предприемат 
незабавни действия срещу 
евентуалните извършите-
ли на това престъпление 
“търговия с вот”.

Да се установи и огласи 
по какъв начин е направен 
записа, автентичността на 
гласовете, да се провери 
истинността на твърдени-
ята за купуване на гласове, 
мащаба на престъплението 
и се предприемат всички 
законови действия.

Считаме, че незабавна-
та намеса на мвр, ДАНС 
и прокуратурата на репу-
блика България  са крайно 
наложителни! призова-
ваме всички участници в 
местни избори за община 
Стара Загора да подкрепят 
тази позиция!

Официална позиция 
на БСП - Стара Загора
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И българин 
завинаги 
оставам...

Матей Шопкин:
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МАТЕЙ ШОПКИН е роден на 29 септември 
1938 г. в село Долна Липница. Завършил е Стро-
ителен техникум във Велико Търново и българ-
ска филология в СУ “Св. Климент Охридски”. 
Работил е в различни редакции, бил е секре-
тар на Съюза на българските писатели по 
въпросите на поезията, председател на 
Столичния съвет за култура, главен ре-
дактор на сп. “София” и на алманах 
“Янтра” - Велико Търново. Автор 
е на повече от 60 книги - поезия, 
публицистика, стихове за деца. 
Пише и литературна крити-
ка. Превежда от руски език. 
Член е на Съюза на българ-
ските писатели и на Съюза 
на българските журнали-
сти. Почетен гражда-
нин на Велико Търново, 
Павликени, Сухиндол, 
Димитровград и Косте-
нец. Носител на различни 
литературни награди, 
най-новите от които са 
“Златно перо” на СБЖ и 
Националната литератур-
на награда “Слав Хр. Кара-
славов”. Негови стихотво-
рения и книги са превеждани 
на редица чужди езици.

  ᄑ
 
Интервю на  
Боян БОЙЧЕВ

време е да си припомним позабравената 
дума „единение”, смята известният поет 

n Г-н Шопкин, неот-
давна навършихте 85 годи-
ни. Как се чувства поетът 
на тази възраст?

- Не зная как се чувстват 
другите поети на тази въз-

раст, но за себе си мога да 
кажа, че се чувствам изнена-

дан. понесен от неотменния 
ход на времето, просто не 
усетих как навърших 85 го-

дини. и се питам: кога бях 
на двадесет, кога отпразну-

вах своята 50-годишнина, 
кога издадох книгата си с из-

брани стихотворения “75-а 
есен”? тези въпроси имат 
много отговори, но за слу-

чая ще кажа само това, че се 
чувствам добре. За подроб-

ности да не говорим...
n Ако направите рав-

носметка на изминатия 
досега път, повече поводи 
за оди ли имаше в живота 
Ви или за елегии?

- Аз съм роден под знака 
на зодия везни. което озна-

чава, че в живота си търся 
равновесие, хармония и съ-

вършенство. в този смисъл 
съм на границата между 
одите и елегиите. понякога 
съм твърде възторжен, а по-

някога - твърде тъжен и гне-

вен. Но във всички случаи 
оставам верен на себе си, 
на своя характер, на своите 
предпочитания. и на свои-

те творчески възможности. 
или казано по-просто - на 
Божия си дар!

n Спомняте ли си кога 
и как посегнахте към пе-
рото и белия лист, за да 
напишете първите си 
рими?

- Да, това беше през ран-

ните ми години в родното 
село Долна Липница. Запа-

зил съм няколко тетрадки 
с така наречените първи 
поетични опити. в тях съм 
изразявал чистата си радост 
от слънчевите изгреви, от 
блясъка на звездите, от све-

жия полъх на вятъра или от 
топлия дъх на чернозема. С 
ръка на сърцето си ще кажа, 
че тези първи опити бяха 
твърде несръчни. Но затова 
пък - искрени! 

n Няма поет, който да 
не помни издаването на 
първата си стихосбирка. 
За Вас това е “Двадесета 
пролет”. Разкажете как 
се появи тя на бял свят?

- през зимата на 1959 г. в 
София, в Съюза на български-

те писатели, се проведе един 
курс за млади литературни 
творци от провинцията. 
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От стр. 7 

тогава бях войник в Железопътния 
полк в Горна оряховица и най-младият 
участник в курса. освен срещите с го-
леми български поети и белетристи, в 
работата на курса се обсъждаха и твор-
би на курсистите. отговорник на тези 
обсъждания бе поетът петър караан-
гов. За свой рецензент аз избрах Георги 
Джагаров, чиито стихотворения бях чел 
и препрочитал, някои знаех дори наи-
зуст. Добрите думи, които чух от него 
и от пеньо пенев, който бе дошъл при 
нас, както и от моя съкурсник евтим 
евтимов, ме зарадваха и окуражиха. и 
когато се завърнах в полка, първата ми 
работа бе да подготвя ръкопис за сти-
хосбирка. в края на месец февруари из-
пратих ръкописа си в Държавно военно 
издателство. и през юни същата година 
излезе “Двадесета пролет”. редактор бе 
поетът евстати Бурнаски. 

Същата година бях приет в Со-
фийския държавен университет, спе-
циалност “Българска филология”. в 
столицата пристигнах с един дървен 
куфар, правен от баща ми в концлаге-
ра в Демир Хисар през 1943 г. освен 
три бройки от “Двадесета пролет”, със 
себе си носех книги от пейо Яворов, 
Йордан Йовков, Асен разцветников 
и Никола вапцаров. в университета 
бях включен в литературния кръжок 
“васил воденичарски”. 

n А прословутите рецитали в 65-а 
аудитория на Софийския универси-
тет? Какви спомени събужда тя?

- о, тези рецитали в 65-а аудитория 
на Софийския университет пробуждат 
в паметта ми много интересни, скъпи и 
незабравими спомени. Защо?... Защото 
65-а аудитория се превръщаше в наша 
красива, висока и необходима аудито-
рия, една истинска трибуна за проверка 
на нашите творчески възможности.

преди всеки рецитал се появяваше 
огромен афиш, в който с големи букви 
се съобщаваше за поредното литера-
турно четене. имената на поетите се 
подреждаха по азбучен ред. имаше и 
строги изисквания - да се чете само по 
три нови стихотворения. Ако изкарваха 
поета на бис, можеше и повече от три... 

между съкровените си спомени 

имам един по-особен. Става дума за 
едно мое стихотворение - “Две вит-
рини”. в него аз се възмущавах, че 
музеят на революционното движе-
ние е в съседство с бар “Астория”. 
когато го рецитирах, всички в залата 
станаха прави, избухнаха шумни ръ-
копляскания, имаше викове “браво” 
и “бис”. всичко бе прекрасно, но... 
на другия ден бях повикан в партий-
ното бюро. Заместник-председателят 
Ланджев ме посрещна твърде студе-
но, не ме покани дори да седна, а с 
остър глас ме укори, че вчера в ре-
цитала в 65-а аудитория съм чел ан-
типартийно стихотворение. и поиска 
на следващия ден да му го занеса. “Но 
защо да ви губя времето утре, когато 
и сега мога да го кажа наизуст”, зая-
вих. “така ли, - почти удивен изрече 
той. - казвай!” и аз започнах... Лан-
джев ме изслуша, усмихна се, стана 
от стола и ми подаде ръка. “Че това 
е партийно стихотворение!” - рече 
той. и ме покани да седна. попита ме 
откъде съм, откога пиша, обичам ли 
пеньо пенев. оказа се, че Ланджев е 
от село Добромирка, родното село на 
поета с ватенката. Аз не само позна-
вах, но и обичах поезията на пеньо... 
така с Ланджев станахме добри при-
ятели. А след този случай с “Две вит-
рини” бар “Астория” бе преместен. 

n Имате издадени над 60 книги. 
Има ли някоя, която да Ви е особе-
но скъпа?

- обикновено на този въпрос писа-
телят отговаря, че всички книги са му 
скъпи. Но понеже ме питате за особено 
скъпа, ще кажа, че това е книгата ми 
“Добрата дума”, издадена от издател-
ство “Български писател” през 1979 г. тя 
бе преиздадена и от издателство “Хрис-
то Г. Данов” в пловдив през 1988 г. 

n Как пишете? Как се ражда едно 

Ваше стихотворение?
- винаги пиша с молив, на бял лист. 

А самите стихотворения се раждат от 
различни преживявания и в София, и при 
моите пътувания из България, след сре-
щи и раздели, след възхита от красотите 
на родината. понякога стихотворение 
може да се роди от една усмивка, от един 
благороден жест или от една обида...

Но за себе си мога да кажа, че ни-
кога не си измислям стихотворения-
та. Държа на думата “естественост”. 

n Какво е необходимо, за да бъ-
деш добър поет?

- преди всичко да имаш Божи дар. 
и силен характер. разбира се, не може 
без работа. Неслучайно имам едни 
стих: “работа?!... и бъди извисен!...”

n Вашето мнение за съвремен-
ната литература? Не се ли толе-
рират изкуствено творци, които 
не притежават особен талант, но 
са политкоректни?

- във вашия въпрос се съдържа ис-
тината за съвременната литература. А 
тази истина никак не е радостна. Не са 
редки случаите, когато явни бездарни-
ци се короноват като гениални творци. 
Но тази болест е стара история. Нали 
не някой друг, а самият иван вазов бе 
писал: “и много имена, и лесна слава/ 
годините без жал ще изметат...” Но това 
е сложен и продължителен процес. и 
навярно ще трае дълго време. особено 
сред този литературен хаос...

n Къде е мястото на поета днес? 
Какъв трябва да бъде неговият глас?

- За мястото на поета са се водили, 
водят се и днес, а навярно и занапред 
ще се водят противоречиви разговори, 
ще се изказват различни мнения, ще се 
дават разнообразни примери. по тази 
тема с особена сила звучат думите на 
гениалния Гео милев: “Ний ще оста-
нем, дето е народа: при Народа, сред 

Народа...” и още нещо: “поетът до-
бива своето истинско призвание: да 
бъде преди всичко и само - Човекъ, 
Човекъ посред народа...”  Убеден съм, 
че и днес тези пророчески завети на 
Гео милев се възприемат от огромния 
брой български творци на изящното 
слово. разбира се, времената са дру-
ги, друг е животът, друга е съдбата на 
поета. А що се отнася до неговия глас, 
аз мисля, че той трябва да бъде ясен и 
честен. и, разбира се, български!

n Какво е Вашето мнение за 
днешния облик на нашата Родина?

- все ми се струва, че днешна Бъл-
гария би могла да бъде по-добра, по-
благородна, по-духовно извисена. Да 
отшумят черните ветрове на разруха-
та, да се избистри въздухът по всички 
предели на нашата свещена родина. и 
хората да станат по-добри! 

n Преди време Николай Хайтов 
Ви определи като най-родолюбивия 
поет след Иван Вазов. Какво е за 
Вас България?

- На този хубав въпрос мога да 
отговоря с много силни, съкровени и 
благословени думи. Но най-добрият 
отговор е стихотворението ми “мо-
литва от Ботев връх”. 

n Оптимист или песимист сте 
за бъдещето на България? Къде виж-
дате спасението?

- Аз по природа съм оптимист. и за-
това вярвам, че за България ще дойдат 
по-щастливи времена. А спасението?... 
то е в сърцата и в ръцете на всички бъл-
гари, нека си припомним позабравена-
та дума “единение”! или “единство”! 
единство между думи и дела. какво 
по-хубаво спасение от това?

n Освен към България, известна 
е Вашата любов и към Русия. Има-
те стихосбирка “Възпев на Русия”. 
Откъде идва тази любов? 

- тази любов идва от истината, 
че русия ни е освободила от турско 
робство. 

n В днешните грозни времена 
какво бихте казали на обезумели-
те русофоби? Посяга се на памет-
ници, на празници, на памет.

- каквото и да кажа, никой от тях 
няма да ме чуе. Защо? вие много точно 
ги определихте - обезумели русофоби. 

n Какво мислите за пренапис-
ването на историята?

- това е един от най-големите гре-
хове в нашата съвременност. може 
би по-точната дума е “позор”...

n Вашата молитва за България?
- Българийо, бъди и пребъди във 

вечността! и нека завършим нашия 
разговор с една строфа от стихотво-
рението ми “потомък”:

“Забравян и отричан, и прославян,
аз ида като вик на любовта.
И българин завинаги оставам!
Завинаги!... До края на света!...”

И българин 
завинаги 
оставам...

Юбилейна вечер по повод 50-годишнината. От дясно на ляво: 
Георги Джагаров, Евтим Евтимов, Христо Черняев, Матей Шопкин

Снимки ЛиЧЕн АРХиВ

Със съпругата си Магдалина, внука си Матей и дъщерите си Марина и Теодора
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На официална церемония 
в Националния дворец на де-
цата в София бяха наградени 
отличените в Националния 
ученически конкурс “куба - 
далечна и близка” - 2023 г.

Стотици участници от 
цялата страна и тази година 
имаха възможност да насо-
чат творческата си енергия 
към различни теми, свързани 
с героите на Сиера маестра; 
заветите на Апостола на ку-
бинската независимост Хосе 

марти; куба и нейните све-
товни постижения в областта 
на здравеопазването, образо-
ванието, екологията, науката, 
културата, спорта; интерна-
ционализмът и солидарността 
на куба с народите по света; 
съзидателно сътрудничест-
во и приятелство България - 
куба.

Учениците от I до XII клас 
участваха с творби, написани 
на български или на испански 
език: проза (разкази, съчи-

нения, есета); поезия (стихо-
ве); реферати; мултимедийни 
формати - презентации и ви-
деоматериали, както и с ри-
сунки. 

повече от десетилетие 
конкурсът се организира от 
Асоциацията за приятелство 
“България - куба”, Синдиката 
на българските учители, На-
ционалния дворец на децата, 
Фондация “Устойчиво разви-
тие за България”, Съюза на 
българските писатели, Съюза 
на българските  журналисти, 
БАС и със съдействието на 
министерството на образова-
нието и науката и посолство-
то на република куба в репу-
блика България. инициатор и 
председател на организаци-
онния комитет на конкурса е 
г-жа Станка Шопова, почетен 
председател на Асоциацията 
за приятелство “България - 
куба”.

в своето приветствие Н. 
пр. мариета Гарсия Хордан 
поздрави наградените и по-
жела този конкурс да про-
дължи още дълги години, 
защото дава информация на 
младите хора в България за 
република куба и сближава 
народите ни.               

  �
Продрум ДИМОВ

Навършващата се 120-годишнина от 
рождението на Христо радевски е пре-
красен повод да припомним някои по-съ-
ществени страници от неговия неспокоен 
житейски и творчески път.

роден е на 10 октомври 1903 г. в с. Бе-
лиш, троянско. Завършва държавно пе-
дагогическо училище в Ловеч, след което 
следва в СУ “Св. климент охридски”. 
още като студент започва да сътрудни-
чи в хумористичното сп. “Звънар”, в сп. 
“Наковалня”, редактирано от Димитър 
полянов, и Сп. “Звезда” на Георги Ба-
калов. Увлича се от социалистическите 
идеи и става редактор на “рЛФ”. Заста-
нал окончателно твърдо на леви позиции, 
работи като редактор и на в. “работни-
ческо дело”, за което е интерниран и два 
пъти попада в затвора по ЗЗД. той обаче 
никога не отстъпва от своите идейни по-
зиции и това намира отражение и в него-
вото творчество.

през 1932 г. издава дебютната си сти-
хосбирка “към партията”, която катего-

рично подсказва твърдата му творческа 
ориентация да служи безотказно на иде-
алите, на които е обрекъл своя житейски 
път. тези непоклатими възгледи отстоява 
безкомпромисно и в следващите си изда-
ния - “Ние сме правова държава” (1933), 
“пулс” (1936), “Наопаки”(1943), “въздух 
не достигаше” (1945) и други заглавия, ко-
ито съзиждат неговия творчески облик.

След 9 септември 1944 г. работи като 
сътрудник по въпросите на културата към 
посолството ни в москва. Нито за миг 
обаче не напуска литературното попри-
ще: продължава да пише стихове за деца 
и възрастни, председател е на СБп (1949-
1958), главен редактор на престижното сп. 
“Септември”, сътрудничи във водещите 
ни литературни издания. в течение на 
десетилетия Христо радевски беше един 
от най-популярните ни и уважавани лите-
ратурни творци, като остави зад гърба си 
десетки стойностни произведения. 

Беше 29 декември 1991 г., когато за 
първи път го навестих в неговия госто-
приемен дом на бул. “Цар освободител” 
29. оказа се рядко сърдечен и духовит 
събеседник, с когото бързо намерихме 
общ език и се потопихме из примамливи-
те дебри на литературното ни битие. За 
мен той беше живата история на литера-

турния ни живот през последните седем 
десетилетия. имах усещането, че в хола, 
в който ме посрещаше, още се утаяват 
гласовете на Любомир пипков, Борис 
Ангелушев, Ангел каралийчев, Алек-
сандър Жендов, матей вълев, Никола 
Фурнаджиев и мн. др., които с неоцени-
мото си творчество изграждаха духовния 
облик на страната ни през онези далечни 
години. разговорите ни често навестява-
ха гнусните нападки срещу вапцаров, на 
които той отговаряше по достоен начин в 
печата. А с автора на “моторни песни” са 
били близки приятели, заедно са живеели 
на ул. “Ангел кънчев” 37 - били са съпри-
частни в нелегалната антифашистка бор-
ба и са споделяли житейските неволи.

Христо радевски никога не напусна 
коловозите на активния културен и об-
ществено-политически живот, страдаше 
и болееше за погазените високи социал-
ни идеали и социална справедливост, за 
възтържествуването на която бе посветил 
всеотдайно своето темпераментно нада-
рено перо.

Стихотворението му “към партията” 
е силно въздействаща поема, клетвена из-
повед, изразяваща дълбоката преданост 
на автора към идеите на неговия живот.

високо ценеше творческите постиже-

ния на колегите си, помагаше и насър-
чаваше младите надарени литературни 
творци. в същото време подаваше ръка 
и на известни литературни творци, към 
които властта някога хранеше недоверие 
и ги маргинализираше, какъвто бе слу-
чаят с недооценената вера мутафчиева. 
паметна е и неговата решителна намеса 
за връщане на доверието към големия 
Димитър талев, интерниран някога в Лу-
ковит. Днес малцина знаят за този негов 
много човешки благороден акт.

С неговата кончина на 15 февруари 
1996 г. българската литература и духов-
ност загуби един от най-ярките си вдъ-
хновени творци. 

Стихотворението

от редактора

Скъпи читателю!

В този брой на приложението 
за литература ще си припомним за 
големия български поет Христо Ра-

девски, от чието рождение се на-

вършиха 120 години.   
Приятно четене.      

  �
Редактор  
Боян БОйчеВ

имена 

Стихотворения  
от хриСто радевСки (1903-1996)

„Към Партията” като 
клетвена изповед...

Приз 

Куба - далечна и близка

Снимка аСоциация за приятелСтво “България - куБа”

Н. Пр. Мариета Гарсия Хордан с част  
от наградените ученици

Трудното
Не давай на душата да хитрува!
Да бъдат чисти твоите слова!
Да тътне там на бурята гнева
и огъня любовен да бушува!

Кога повтаряш думите на Ботйов
и се кълнеш в калоферския хъш -
ти чувстваш ли се като него мъж
сред сблъсъците остри на 
живота?

Не си превивай никога гръбнака
и се не крий под ничие крило.
Тогаз с венец от тръне на чело
триумфа си човешки ще дочакаш.

Ще видиш как е трудна свободата,
как пътя стръмен е и каменист,
как трудно е да бъдеш воин чист
на съвестта и вярата си свята.

Най-опасният порок
Запитали един пророк
(то било нявга в древността) -
кое той смята на света
за най-опасния порок:
предателството, клеветата,
убийството или разврата?

Набърчил своя древен лик
и - сякаш тоз въпрос е чакал -
отвърнал мъдрият старик:
- Властта в ръцете на простака!
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  �
Таня ГЛУХЧЕВА

“опасно ли е тук за 
разходка?” - питам на ре-
цепцията на хотела. слу-
жителката ме поглежда 
учудено. Не се случва 
често чужденец, особено 
млада бяла жена, да й за-
дава такъв въпрос.

“Не, но ако те напад-
не някой, най-вероятно 
няма да е местен, а ми-
грант от ел салвадор, 
колумбия или друга 
държава.”

сякаш това трябва 
да ме успокои. съветва 
ме да се кача на автобус. 
Цената е един кетцал 
(по-малко от лев). Бърз 
поглед към спрелия наб-
лизо рейс ме навежда на 
мисълта, че ще се чувст-
вам по-сигурна, ако 
вървя пеша. освен че е 
препълнен, вратите не 
се затварят и няма гаран-
ция, че няма да изпадна 
някъде.

“Щом искаш да хо-
диш, добре, но вървиш 
само направо по ули-
цата. Никакво завиване 
наляво или надясно!”, 
предупреждава ме же-
ната и продължава: “от-
тук до центъра, отиване, 
връщане и разглеждане 
- ще ти отнеме два часа. 
когато се върнеш в хоте-
ла, ми се обади. Ако се 
забавиш, ще се обадя в 
полицията да те търсят!”

всичко това ми се 

струва смешно и някак 
невероятно, но обеща-
вам да й кажа, след като 
свърши разходката. По-
следни предупреждения? 
Да не се носят бижута 
или професионален фо-
тоапарат. рецепционист-
ката ми подава карта на 
града и с химикалка под-
чертава улицата, по коя-
то трябва да вървя.

Гватемала сити е 
град, в който хората по 
улиците са в изобилие от 
рано сутринта. Просяци, 
амбулантни търговци, 
мъже в скъпи костюми, 
полицаи и... почти ни-
какви туристи. т.е. та-
кива, които да се движат 
сами. особено жени. Но 
за човек, напълно уверен 
къде отива и как да стиг-
не там, облечен в по-
обикновени дрехи - няма 
място за притеснение.

На всяка пряка има 
количка с плодове: диня, 
манго, пъпеш и др. Бли-
зо до тях винаги стои 
някой, готов да намаже 
или излъска мръсните 
обувки на служител от 
лъскав офис. 

миризмите във въз-
духа се смесват и ако е 
по-топло, ще бъде труд-
но да се диша. За щас-
тие, съм оставила 38-те 
градуса в джунглата и 
тук е само 21.

Докато вървя само 
направо, ми прави впе-
чатление, че автобусите 
минават много често. На 
отворените врати стоят 

младежи, които съоб-
щават името на всяка 
спирка и колко свободни 
места има. Предполагам, 
че изпълняват ролята и 
на контрольори, защо-
то качващите се им да-
ват пари. По този начин 
няма вероятност някой 
да пътува гратис.

разбирам защо слу-
жителката в хотела ме 
беше предупредила да 
не се отклонявам от 
пътя. след половин час 
улиците са неузнаваеми 
- пълни с толкова хора 
и сергии. На моменти се 
питаш дали от това мяс-
то си минал преди малко. 
Пресичането е трудно, 
особено на кръговите. 
светофарите светят чер-
вено с минути и поня-
кога дори не се дочаква 
червено, а се притичва 
набързо.

Най-често срещаните 
заведения са “макДо-
налдс”, “Бъргър кинг”, 
“Дънкин донътс”, “Уен-
дис”, “събуей”. Честно 
казано, те стоят мал-
ко странно на фона на 
индианките с пъстри 
дрехи, които продават 
лакомства, лотарийни 
билети или плодове. Но 
пък служат за ориентир.

На няколко пъти 
сърцето ми се сви при 
гледката на бебета, об-
речени да растат на 
улицата. още по-тъжно 
е как майка жонглира с 
детето на гръб на кръс-
товище. Петгодишни 
мият прозорците на ко-
лите. Правя снимки на 
местните, повечето от 
тях помолих за разре-
шение и те нямаха нищо 
против.

има малко памет-

ници, а когато попиташ 
какво представляват, с 
неудобство минувачите 
признават, че не знаят. 
При това са млади хора. 
виждам нещо, което 
прилича на Айфеловата 
кула. спирам момиче, 
изглежда 20-годишно, 
не повече, и го питам 
символизира ли нещо. 
“като това в Париж...”, 
отговаря лаконично. 
“На вас за какво ви е? 
Някаква история ли 
крие?”, настоявам да 
разбера. “Честно казано, 
не знам.” изчервява се и 
тръгва.

туристите ходят на 
групи, организирани от 
хотела, в който са от-
седнали, или с автобуси 
(има и нормални). Аз 
обаче се потапям сред 
народа, да усетя истин-
ския живот.

когато говорим за 
Гватемала, го правим с 
уточнението, че става 
въпрос за два различни 
свята. този на великите 
маи, с вдъхновяващата 
цивилизация, и другия 
- на техните наследни-
ци, изгубили връзка с 
корените си, борейки се 
за своето място в едно 
ново време, градски ус-
ловия и... доста по-раз-
лична цивилизация. Два 
коренно противополож-
ни свята на територията 
на една страна. единият 
- запазващ тайните си 
в джунглата, а другият 
- разкриващ градската 
селва.

Не успях да се изгу-
бя, не ме обраха, не ме 
отвлякоха. тръгнах си с 
раница спомени и при-
ятни изживявания, за 
които да разказвам.
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Градската 
джунгла в 
Гватемала
когато чужденец се разхожда 
по улиците, трябва  
да изглежда напълно  
уверен къде отива
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n Какво Ви казаха и какво пре-

мълчаха ямболци в срещите си с 
вас?

- Ямболци смятат, че трябва да 
се преборя с три сериозни проблема. 
най-големият според тях е нередов-
ният градски транспорт. разтревоже-
ни са от безразборната разпродажба 
на общински имоти и са силно кри-
тични към неадекватно създадената 
инфраструктура в нашия град, пре-
насищането със “сини зони” и ко-
рупцията, която влече след себе си 
зависимости.

Що се отнася до това какво не ми 
казаха, по-скоро съм убедена, че те 
нищо не премълчаха. като пред ле-
кар. очакваха от мен да обещая,че 
ще лекувам проблемите на града, а не 
тяхното физическо здраве. и когато 
избирателите ми гласуват това дове-
рие, ще го направя!

n БСП самостоятелно или в 
коалиция не е управлявала Ямбол 
от 20 години. Откъде смятате да 
започнете, ако спечелите битката 
за кметския стол?

- Аз и кандидатите за съветници 
от нашата листа водим постоянно 
разговори с гражданите за техните 
проблеми. през мандат 2023-2027 ще 
направим всичко необходимо, за да 
бъде отхвърлен модела на еднолич-
но управление,който удовлетворява 
частните интереси. 

Ще продължим да казваме исти-
ната. смятам също, че Ямбол тряб-
ва да отхвърли схемата на концеси-
ите. и заставам твърдо зад нашите 
съграждани, които настояваха за 
развалянето им и връщането на об-
щинските предприятия за услуги в 
сметопочистването и сметоизвозва-
нето, транспорта, чистотата в града, 
вик услугите, озеленяване, улично 
осветление, паркове и т.н. 

Ако обществото намери сили да 

отхвърли 20-годишния диктат на “го-
лемите пари” и зависимости в Ямбол, 
ще означава, че всички мерки, които 
бих могла да предприема в негова 
защита като кмет, цялата политика, 
която социалистите отстояват и се 
опитват да прилагат, на практика ще 
облекчи ежедневието ни значително. 
и ключът към всички тези промени 
необходими за моите съграждани е в 
отговора на въпроса какво ще поискат 
те от общинската власт в Ямбол през 
мандат 2023-2027 г.

n Кажете ни какво ще бъде раз-
личното, което вие като кандидат 
на коалиция “БСП за България” ще 
предложите на избирателите?

- трябва да се тушира социалното 
неравенство на центъра спрямо пери-
ферните квартали, да се реши каква да 
бъде общинската жилищна политика, 
да се привлекат за постоянно млади 
трудоспособни лица. не е случайно, 
че в Ямбол липсва необходимия об-
щински жилищен фонд, а детските 

градини и домовете за отглеждане 
на възрастни и болни хора драстич-
но не достигат. тук земята, сградите 
и жилищата служат само за печалба. 
преобразуват се в частна общинска 
собственост и се продават.

общината би могла да съдейства за 
структурирането и на мобилни екипи, 
които да се грижат за детското здраве, 
денонощна аптека и дежурен стомато-
лог. Да, факт е, че нямаме стабилно и 
финансово обезпечено здравеопазва-
не. то се оказа, наред с образовани-
ето и пенсионната система, един от 
най-тежките за решаване  проблеми на 
прехода. но това не означава,че общи-
ната трябва да абдикира и от малкото, 
което може да направи! 

проблемите са много,но те имат 
решение. въпросът отново опира до 
избирателите, които ясно трябва да 
заявяват какво очакват да свърши об-
щината и да решат с разум на кого да 
гласуват доверие. Гаранция им дава 
№1 от интегралната бюлетина.                

  ᄑ
n Да започнем от случилото 

се преди ден - сигнализирахте за 
натиск и репресии, стоварили се 
върху партиите и кандидатите, 
които застанаха зад кандидата за 
кмет Николай Ставрев? Защо?

- защото, от началото на предиз-
борната кампания представители 
на различни контролни институции 
- общински и държавни, използват 
служебното си положение и дадената 
им власт, за да притискат кандидати-
те за общински съветници и лидерите 
на политическите формации, подкре-
пящи независимия кандидат за кмет 
на Хасково николай ставрев, както 
и симпатизанти. с наближаването на 
изборния ден злоупотребата с власт 
стана все по-агресивна и неудържи-
ма. заплахите вече са, включително, 
и срещу редови граждани.

n Срещу вас има ли оказван на-
тиск?

- необичайно често станах обект 
на проверки от пътна полиция. за 
първи път виждам избори, в които 
системно, многократно и към всички, 
които имат изявена подкрепа към да-

ден кандидат за кмет се прилагат по-
добни мерки. Апелираме гражданите 
да бъдат бдителни и да продължат да 
ни дават сигнали. обезпокоително е, 
че и роднини на кандидати, заети в 
държавни и общински институции, 
са обект на системни обаждания, че 
не е добре да работят активно и да са 
дейни в кампанията. това трябва да 
бъде прекратено!

ние няма да се откажем, нито ще 
се поддадем. но сме категорични, че 
политиката на бухалката няма място 
нито в кампанията, нито в местната 
власт.

n Как ще коментирате упра-
влението на Хасково през послед-
ните 4 години?

- като управление, превърнало 
Хасково в най-бедния район, с най-
ниската работна заплата, с най-ни-
ския брутен вътрешен продукт на 
глава от населението. като управле-
ние, наложило порочен и задкулисен 
модел на управление, станал нари-
цателен като “кумгейт”. като упра-
вление нанесло щети на жителите на 
общината, вследствие на незаконо-
съобразни и безотговорни решения.

бсп дадохме сериозна заявка за 
промяна на Хасково с кандидатите 
си за общински съветници, като из-
дигнахме една от най-младите лис-
ти в страната. Дадохме подкрепата 
си за николай ставрев, издигнат от 
инициативен комитет, защото той е 
мотивиран, честен и работлив, и се 
ползва с широка обществена и поли-
тическа подкрепа. този инициати-
вен комитет олицетворява една идея 
за по-добър живот в Хасково, който 
ще постигнем.

и веднага ще кажа: бсп през тези 
четири години беше единствената 
ярка опозиция на Герб. останахме 
последователни в политиките си за 
хората. Доказахме обаче, че не сме 
опозиция, която единствено стои от-
страни и критикува - доказахме, че 
можем да печелим битки за жители-
те на Хасково.

n Проблемът с водата на Ха-
сково оттекна в цялата страна. 
БСП успя ли да спечели съдебната 
битка?

- Да. Герб и тогавашното мно-
зинство 3 години подред приемаха 
една такса “битови отрадъци” във 
форма, която е незаконосъобразна. 
ние предупреждавахме многократ-
но и гласувахме “против”. но след 
като видяхме, че няма чуваемост от 
страна на управляващите, поведохме 
съдебна битка. и днес мога да кажа 
пред хасковлии, че такса “битови 
отпадъци” е обявена както от съда в 
Хасково, така и от върховния адми-
нистративен съд за незаконосъобраз-
на. и предстои връщане.

Друга важна за гражданите и 
спечелена от нас битка е за цената 
на водата. Държавата не само, че я 
забрани, но ни я продаваше, въпре-
ки доказано некачествения статус, 
като на няколко пъти увеличи це-
ната. предприехме отново активни 
действия, прокуратурата се намеси и 
за първи път от години цената е по-
нижена.

n С кандидатите за общински 
съветници на БСП бяхте на терен 
в населените места от общината 
и се срещнахте очи в очи с хората. 
Какво ви казаха?

- от срещите си с хората разбрах-
ме категорично, че обещанията на 
Герб са останали само обещания. 
в малките населени места посочиха 
като проблем състоянието на реч-
ните корита. кметовете обаче нямат 
бюджет. това е една от тактиките на 
Герб навсякъде в страната да поста-
вят в зависимост и кметовете и хора-
та в населените места.

n Решението на БСП?
- Делегирани бюджети и остава-

не на 50% от приходите от данъци в 
общината. тези наши предложения 
срещнаха пълна подкрепа от хората 
в малките населени места - ще дам 
пример от срещите ни в криво поле, 
в стойково, село подкрепа, село 
въгларово, николово. това ще реши 
и проблема с инфраструктурата и 
разбитите пътища.

n БСП е последователна в поли-
тиките си за социална подкрепа - 
какви са приоритетите в Община 
Хасково?

- ние ще продължим да работим 
за това Хасково да бъде социална об-
щина. така, както го направихме при 
първата криза, връхлетяла ни през 
последните години - ковиД криза-
та. бсп предложихме над 20 реше-
ния в подкрепа на малкия и среден 
бизнес, на нуждаещите се и уязвими 
жители на общината.

в малките населени места остава 
проблемът с достъп до здравеопаз-
ване. ние предлагаме да има и ле-
чебници в малките населени места, 
които на ротационен принцип да ги 
посещават. там живеят предимно 
възрастни хора, има цели села без 
добър достъп до здравеопазване. 

БСП предлага 
нов път за Хасково 

Камен Тодоров: 

Доказахме, че можем да печелим битки като опозиция,  
сега ще покажем, че можем да управляваме с грижа за хората, 
заяви водачът на една от най-младите листи на БСП в страната

д-р недялКа влахова: 

Ще тушираме неравенството 
между центъра и кварталите
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 Господин Милев, какво се слу-

чи с лявото в Сливен?
- то е тук. има го. независимо от 

някои лични амбиции и страсти. вяр-
вам в мъдростта и разума на всеки 
сливналия. защото аз търся подкре-
пата не само на левите хора, но и на 
всеки, който иска животът в сливен 
да се промени и подобри. Хората ме 
познават. Аз съм бил кмет на сливен 
и те знаят какво мога и какво съм на-
правил. сега искам тяхното доверие, 
за да поставим отново сливен на пътя 
на развитието.

 Хората протестират за ре-

монта и дейностите по водния ци-

къл?
- всичко, което направихме по мое 

време е не само с добро качество, но 
няма никакви критики за изпълнение-
то и за начина, по който са изразходва-
ни парите. сега сме свидетели на съв-
сем друга картина. и тя е пример защо 
сливен се нуждае от различен кмет и 
различно управление. проектът е въз-
ложен, работата е започнала и - до тук. 
Ако човек иска и работи за сливналии, 
то е необходим постоянен, ежедневен 
диалог с централната власт и с фирма-
та изпълнител. още по-важно - посто-
янен контрол как се изпълняват дей-
ностите. в противен случай виждаме 
резултата - хората са недоволни. и с 

право.
 Какви са основните проблеми 

на Сливен ?
- това е бедността, ниските доходи, 

липсата на качествено образование и 
среда. основен приоритет, който спо-
делям с хората при всяка среща, е при-
вличането на инвестиции и развитието 
на икономиката. но за това е нужно да 
подготвим образовани и квалифицира-
ни младежи, които да могат да се реа-
лизират тук, в нашата община.

 Защо хората в Сливен биха ви 
подкрепили? Какво ви отличава от 
другите кандидати за кметското 
място?

- защото, както вече казах, съм до-
казал, че като кмет мога да решавам 
проблемите и да постигам резултати, 
полезни за жителите на община сли-
вен. всеки, който не харесва начина, 
по който се харчат парите от бюджета 
на сливен, без да се постига подобре-
ние на живота, на средата, на иконо-
миката в общината, има избор. всеки, 
който иска развитие, перспектива и 
предвидимост - има избор. на 29 ок-
томври с номер 1 в бюлетината. в бсп 
сме доказали, че можем да бъдем до-
бри стопани.

 Г-н Милев, един от най-често 
задаваните въпроси на кандидати-

те за кмет на община Сливен е този 
за сигурността на движението, за 
паркирането. Какви решения пред-

лагате вие на тези проблеми?
- казвам го от опит - всичко зави-

си от кмета в това отношение. реше-
нията, дисциплината, контролът - ако 
има воля и твърди мерки, няма да цари 
този хаос. Гражданите няма да бъдат 
тормозени само и само да им вземат 
парите за паркиране. Аз бих премах-
нал паркоместата пред болниците, 
пред спешната помощ. когато колите 
на спешна помощ отиват на адрес, те 
също не бива да плащат паркомясто, 
защото трябва да спасяват живот, а не 
да се занимават с талони и прочие.

 Много и различни предложе-

ния чухме по време на кампанията 
за начина, по който ще се използват 
свободните терени в общината. 
Какви са вашите идеи?

- разбира се, че на тези терени мо-
гат да се изградят техно паркове, да се 
използват за икономическо развитие. 
Да се изградят спортни съоръжения за 
провеждане на състезания по различни 
спортове, за тренировки и за развитие 
на спорта сред децата и младежите. с 
моя екип имаме подготвени проекти и 
имаме ясно виждане за привличането 
на инвестиции и средства по програми 
така, че да бъдат реализирани идеите 
ни. категоричното ми виждане е, че 
всеки лев трябва да се влага така и да 
се харчи така, че да работи за развити-
ето на сливен и за по-високо качество 
на живот на хората.

 Кампанията е пред своя финал. 
Как я оценявате?

- Моята кампания е с хората - аз 
съм постоянно с тях, за да споделим 
идеите си, решенията, предложенията. 
и да чуем - и аз като кандидат за кмет, 
и хората от листата като бъдещи об-
щински съветници, какво мислят и как 
оценяват тези решения и предложения 
сливналии. какво те искат да стане не-
забавно, как искат да видят общината 
след 4 години, какви резултати искат 
да постигнем. Ако ме питате за кампа-
ниите на другите кандидати - мисля, че 
предизборното време е време за равно-
сметка, ако си управлявал. не само аз 
не чух отчет за свършеното или про-
пуснатото, но както споделиха и хо-
рата - нямаше такава равносметка. А 
това е важно, за да се знае до къде сме 
стигнали и какво имаме да правим или 
да наваксваме. Може и да са високи 
очакванията ми, но аз съм такъв човек 
- поставям цел, разпределям силите и 
ресурсите и работя докато я постигна. 
за да мога утре, като срещна хората 
на улицата, в парка, в магазина - да ги 
гледам в очите и да не ме е срам.

 Какво ще кажете на хората 
преди вота?

- Да гласуват. Да направят избора 
си с мисъл за доброто на семейството 
си, на децата си. Да съдят не само по 
думите и обещанията, но и по делата. 
за по-добър живот!

  ᄑ
 
Интервю на Росица АнгеловА

 

 Как ще коментирате управле-

нието на Брезово през последните  
4 години!

- не мога да коментирам този въ-
прос, мога само да кажа, че през по-
следния мандат бяха свършени някои 
неща от г-н енков, но има още много 
задачи, които трябва да бъдат изпълне-
ни и много проекти, по които аз и моят 
екип имаме намерение и готовност да 
кандидатстваме.

 Какво е финансовото състоя-

ние на община Брезово в момента?
- не съм бил в управлението и не 

мога да ви отговоря на този въпрос.
 Предизборната кампания е в 

разгара си, провеждате срещи с мно-

го хора - какво ви казват те? 
- Хората искат нормалност, без 

притеснения за настоящето и бъдеще-
то. Много от хората изпитват ностал-
гия по стария начин на живот, когато 
селата бяха желано място за живеене, 
с училища и детски градини. когато б 
тях имаше живот, детски смях, и заба-
вления. всички знаем, че това няма как 
да се върне в пълния си капацитет, но 
аз и екипът ми имаме стратегия поне 
частично да решим тези проблеми. 

 Кои са приоритетите ви за 

Брезово?
- Големият проблем на община 

брезово е демографският срив. трябва 
да се спре обезлюдяването по селата, 
трябва да се направят доста комплекс-
ни неща, като се започне от благоус-
трояването, образованието, здравео-
пазването и работните места. 

Аз и моят екип имаме ясна визия, 
която е с хоризонт 10-15 години напред, 
какво трябва да се случи в общината.

смятам, че за да се задържат хора-
та в общината, трябва да се положат 
усилия чрез публично-частни парт-
ньорства, за които вече са водени раз-
говори, да се създадат работни места, 
които да носят висока добавена стой-
ност, за да може младите хора да оста-
нат и да се чувстват добре в брезово. 
Градът и селата в общината трябва да 
са по-приветливи и много по-удобни 
за живеене за младите хора.

 БСП е последователна в от-

стояването на социална политика. 
Какво предвиждате в програмата в 
тази част? 

- бсп винаги е била силно отговорна 
партия с ясна насоченост съм бедните, 
онеправданите, възрастните хора, тези 
с увреждания и самотните майки. Аз ще 
следвам тази политика на партията. 

 Кои са най-неотложните ре-

шения, които трябва да се вземат 
за Брезово?

- Моето виждане е, че без публично-
частни партньорства в сферата на индус-
триалните зони, където да привлечем 

инвеститори, които наистина да напра-
вят така, че хората да получават високи 
възнаграждения, няма как да се случи да 
бъдем просперираща община, за която 
мечтая. Другият проблем е свързаността 
на община брезово с другите общини. 
през последните години беше напра-
вен един от входовете на брезово, но 
остават още три, за което ще положим 
всички усилия да бъдат направени, ре-
монтирани, за да може общината да има 
свързаност към магистралата, карлово и 
всички други изходи. в общината тряб-
ва да се развива и туризмът, да се засили 
рекламата на този продукт.

 На тези избори,отново има 
кандидати за кметове и общински 
съветници, които обикалят от пар-

тия на партия. Как ще коментира-

те това явление и могат ли хората 
да им се доверят? 

- не смятам, че е необходимо да ги 
коментирам. Хората не са глупави и 
виждат кой е стойностният и сериозен 
кандидат. те знаят, че на тези хора, ко-
ито ходят от партия в партия не може 
да се разчита. вече малцина са тези, 
които ще се доверят на хора лъжливи, 
със съмнителни репутации.

 Как може да бъде пресечена 
търговията с гласове на тези избори?

- с масово гласуване и с отговор-
ност. избирателите надявам се вече са 
осъзнали, че животът им през следва-
щите 4 години не струва 50 или 100 лв.

 Как може да бъде разграден 
“моделът ГЕРБ”?

с казване на истината очи в очи. с 
неприкриване на престъпления от вся-
какъв характер и с упорита работа. за 
да върнем в българия нормалността.

 Ще разглобят ли местните из-
бори “сглобката”? 

- Мисля, че да. на много места кме-
товете по общини и селища ще бъдат 
сменени. Аз лично очаквам падане на 
правителството малко след местните 
избори.

 Защо хората трябва да гласу-

ват за “БСП за България”? 
- защото ние от бсп знаем как да 

извадим страната ни от кризата, как 
да работим срещу сглобката и имаме 
принципи, които спазваме и отстоява-
ме докрай.

 Какъв е призивът Ви към ва-

шите избиратели?
- призовавам нашите избиратели 

да ни подкрепят на 29 октомври, за да 
може брезово от община със затихва-
щи функции да тръгне към развитие. с 
бюлетина №1 в интегралната бюлети-
на гласувайте за мен и за екипа ми.

Ген. Кольо Милев: 

Гласувайте, нека поставим Сливен 
отново на пътя на развитието
Доказали сме, че можем да бъдем добри стопани, 
категоричен е кандидатът за кмет на „БСП за България”

Калин КалапанКов:

Големият проблем на Брезово 
е демографският срив
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Националната галерия 
представя до 31 декември в 
квадрат 500, етаж 4 - ново 
крило на сградата, изложбата 
“иван кьосев. изкуството да 
изрисуваш книга”. куратор е 
с-р таня Станева.

магично е изживяването 
да се докоснеш до писаното 
слово, но още по-вълнуващо е 
да го допълниш с рисунки. в 
изкуството на илюстрацията 
текст и образ вървят ръка за 
ръка, затворени между кори-
ците на книгата.

иван кьосев (1933-1994) 

е сред емблематичните ху-
дожници, посветили твор-
ческата си енергия и талант 
на илюстрацията, книжното 
оформление и шрифта. роден 
в Бургас, той завършва Худо-
жествената академия в София 
със специалност “илюстра-
ция” през 1957 г. при проф. 
илия Бешков. иван кьосев 
създава редица запомнящи се 
образи, останали запечатани 
в съзнанието на читателите от 
различни възрасти. в негови-
те илюстрации личи изключи-

телна прецизност на изпълне-
нието, афинитет към детайла, 
внимание към текста и богато 
въображение.

в някои от рисунките си 
много често художникът по-
бира целия литературен текст 
в малкото по размери компо-
зиционно поле. по много де-
ликатен и изкусен начин той 
преплита иконографски моде-
ли, детайли, въвличащи ни в 
описаната в текста епоха или 
пък закачливи атрибути, ха-
рактерни за времето, в което 

са създадени илюстрациите. 
Цялото това многообразие е 
поднесено на любознателния 
читател в цвят или  в черно и 
бяло по начин, по който той да 
усети удоволствието на илю-
стратора при създаването на 
неговите произведения. 

погледнати от дистанция-
та на времето, илюстрациите 
на иван кьосев са актуални 
и днес, носят мил спомен от 
отминало време и наслада от 
досега ни с литературните 
произведения. 

накратко

Кралският оркестър  
от Амстердам гостува  
в зала „България”

Музикантите от Кварто Квар-
тет и Софийската филхармония 
ще бъдат домакини на световноиз-
вестния Кралски Концертгебау ор-
кестър Амстердам на 28 октомври 
от 19 ч. в зала “България”. Елитни-
те музиканти вече репетират в Со-
фия една от най-впечатляващите 
програми, които могат да се чуят 
на сцената у нас - премиера на едно 
от емблематичните за съвремен-
ната музика произведения на Джон 
Адамс “Shaker Loops”, популярната 
от филма “Господар и командир” 
музика на Бокерини “Нощна музика 
от улиците на Мадрид” и свръх емо-
ционалния струнен секстет на Чай-
ковски “Спомен от Флоренция”.

Огнен спектакъл 
на Жар Театър сред 
руините на Кабиле

Снимка Жар ТеаТър

Алегоричен огнен спектакъл на 
Жар Театър сред древните руини на 
тракийския и античен град Кабиле 
приканва зрителите да преосмис-
лят ценностите си. Премиерата на 
“Ново начало” е на 28 октомври от 
19 ч., с вход свободен. Спектакълът 
е трета, заключителна част на ог-
нената трилогия “Душа” на Жар 
Театър. Проектът се реализира в 
партньорство с Регионалния исто-
рически музей в Ямбол и Община 
Ямбол, с финансовата подкрепа на 
Национален фонд “Култура”.

Награда „Кристална лира” 
на радио „Класик А”

Започна гла-
суването за една 
от специалните 
награди “Крис-
тална лира”, ко-
ито се връчват 
ежегодно за ярки 
постижения в 
музикалното и 
танцовото изку-
ство. Всеки може 
да даде своя вот 
за една от всички класирани номи-
нации от различните категории, 
учредени в статута на отличието. 
Това може да стане на уебсайта на 
радио “Класик А”. Гласуването ще 
бъде възможно до 12 ч. на 30 октом-
ври 2023 г. Резултатите ще бъдат 
обявени на тържествена церемония 
на 1 ноември в залата на Национал-
ния музикален театър “Ст. Маке-
донски” в София. Събитието е със 
свободен вход и се реализира с фи-
нансовата подкрепа на Министер-
ството на културата.

легендата на българския фолклор Гуна ива-
нова представя юбилеен концерт-спектакъл -  
55 години на сцена. Събитието ще се състои на 
31 октомври в зала 1 на НДк от 20 ч. Специално 
участие ще вземат талантливите й внучки ива 
и велислава костадинови, които ще отбележат 
15 години на професионалната сцена. Спекта-
кълът е под наслов “пеем за България”. 

Гуна иванова, ива и велислава костадино-
ви ще поднесат по впечатляващ начин избрани 

песни от своя репертоар.
подготвят се и много изненади за любите-

лите на фолклорната музика. организаторите 
обещават интересни специални гости, които 
ще допринесат за атмосферата на събитието.

Гуна иванова, ива и велислава костади-
нови ще превърнат концерт-спектакъла в ис-
тински празник на българщината. организа-
тор е Фен Фолк тв с подкрепата на “Diapason 
Records”, Фен тв и “мюзик медия клъстер”.

Новият роман на Заха-
ри карабашлиев “рана”, 
който излезе с клеймото 
на “Сиела” на 23 октом-
ври, ще има официална 
премиера на 2 ноември 
от 19 часа в младежкия 
театър “Николай Бинев”.

“рана” е разтърсваща 
хроника на забравена-
та история на България 
от началото на XX век, 
но и неочакван и красив 
разказ за смелостта, състраданието 
и любовта, които спасяват човеш-
ката душа и в най-мрачните мигове, 
споделят от “Сиела”. романът е ба-
зиран на хиляди страници истори-
ческа литература, военни докумен-

ти, войнишки дневници, 
мемоари и лична корес-
понденция, свързани с 
първата световна война, 
двете Балкански войни и 
съпътстващите ги съби-
тия, с илинденско-пре-
ображенските въстания, 
вморо и революцион-
ното движение в тракия 
и македония.

почти 7 години след 
“Хавра” (роман на го-

дината на НДФ “13 века България” 
2017 г.) писателят Захари карабаш-
лиев (“18% сиво”, “опашката”) от-
ново свързва родното “сега” с онова 
“преди”, което обрисува портрета на 
българското съзнание, ум и сърце.

Иван Кьосев и изкуството 
да изрисуваш книга
изложба с творби на именития художник е подредена в квадрат 500

Илюстрация към “Железният светилник” 
от Димитър Талев, 1988

Илюстрация  
към “Приказки”  
от Братя Грим, 1963

Илюстрация към 
приказката  

“Как гарджето  
стана певец” от  

Светослав Минков, 1975

Гуна Иванова представя 
юбилеен концерт в зала 1 на НДК

Снимка Личен архив

Снимка ивайЛо ПеТров

Новият роман на Захари Карабашлиев 
с премиера в Младежкия театър
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слаб дъжд

На делова среща ще об-

съждате обща страте-

гия по бизнес дела или дру-

га съвместна активност. 

На работното място ще ви 
владеят противоречиви ми-

сли. Водете се от логиката 
и стойте над лъжата.

Не отлагайте ангажи-

ментите си, от които 
очаквате добри развития 
за бизнеса и кариерата.

Като носители на ново-

то, имате възможности 
да влияете върху хора и 
процеси.

Запазете спокойствие, 
ако сте подложени на 
стрес, можете да си по-

могнете и сами.

Днес работите за нала-

гане на авторитета си. 
Вършете задачите си с 
увереност и спокойствие.

Ще отвърнете елегантно 
и без излишни вълнения на 
предизвикателства най-ве-

че от служебен характер.

Семейството ви се нуж-

дае от вашето внимание, 
намерете време да пого-

ворите.

Ннаясно сте, че е нужно 
повече работа, за да по-

стигнете мястото, кое-

то желаете.

Изненадайте близките си 
с програма за почивните 
дни. Всички имате нужда 
от разнообразие.

Свободно и уверено плува-

те в свои води. Предстои 
ви спокоен и безметежен 
период.

Възползвайте се от ново-

стите около вас, сигурно 
е, че ще променят живо-

та ви за добро.

овеН

православен календар

05:55 денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова 
и симеон иванов 

09:20 100% будни - сутрешно ток-
шоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев 

11:00 Култура.бГ - предаване за кул-
тура с димитър стоянович 

12:00 по света и у нас 
12:25 новини на турски език 
12:30 светът на жестовете 
13:00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу/п/ 
14:00 малки истории  
15:00 натисни F1 - поредица за 

дигитална култура 
15:30 истории от олимпийските 

игри  
16:00 бързо, лесно, вкусно 
16:30 светът и ние  
17:00 местни избори 2023: дис-

пути  
18:00 по света и у нас 
18:30 още от деня - коментарно 

предаване  
19:00 последният печели - забав-

но семейно куиз шоу 
20:00 по света и у нас 
20:30 местни избори 2023 
20:50 спортни новини 
21:00 един български глас в ев-

ропа - документален филм 
/българия, 2005г./

22:00 на един език - докумен-
тален филм по случай 30 
години от пълноправното 
членство на българия в 
международната органи-
зация на франкофонията 

22:30 вечната музика 
23:00 по света и у нас 
23:25 местни избори 2023: За-

ключителни предизборни 
клипове  

23:40 Шампанско! - игрален филм 
/Франция, 2022г./

01:20 светът и ние /п/ 
01:50 100% будни - сутрешно ток-

шоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев /п/ 

03:25 Култура.бГ - предаване за кул-
тура с димитър стоянович /п/           

06:00 "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и мария 
Цънцарова  

09:30 "преди обед" - токшоу с во-
дещи десислава стоянова 
и петър дочев 

12:00 bTV новините - обедна еми-
сия  

12:30 "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу  

13:30 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов /п./  

14:30 "скъпи наследници" - сери-
ал  

15:30 "почукай на вратата ми" - 
сериал  

17:00 bTV новините  
17:20 "лице в лице" - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова 

18:00 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов  

19:00 bTV новините - централна 
емисия  

20:00 "MasterChef" - кулинарно 
шоу, с.8  

22:00 "Шоуто на николаос Цити-
ридис" - вечерно токшоу, 
с.8  

23:00 bTV новините - късна еми-
сия  

23:35 "добрият доктор" - сериал, 
с.4, еп.18  

00:25 “Като на кино” - предаване 
за кино  

00:35 “столичани в повече” - се-
риал, с.11, еп.5 

01:40 “марлон” - сериал, с.2, еп.8 
02:10 bTV новините /п./ 
02:50 “преди обед” - токшоу с во-

дещи десислава стоянова 
и петър дочев /п./ 

04:45 “непознатиТе” - докумен-
тална поредица на Георги 
Тошев /п./  

05:30 “Круд” - анимационен сери-
ал, с.1, еп.12 

06:00 "Здравей, българия" - су-
трешен блок  

09:30 "на кафе" - предаване на 
NOVA  

12:00 новините на NOVA 
12:30 "наследство" (премиера) - 

сериен филм  
13:30 "свободна да избира" (пре-

миера) - сериал 
15:00 "не ме оставяй" (премиера) 

- сериен филм  
16:00 новините на NOVA 
16:10 "пресечна точка" - публи-

цистично шоу  
17:00 "семейни войни" (нов се-

зон) - телевизионна игра 
18:00 "сделка или не" (премиера) 

- телевизионна игра 
19:00 новините на NOVA - цен-

трална емисия  
20:00 "игри на волята: българия" 

(премиера) - риалити, се-
зон 5  

22:00 "Клетката" (премиера) - се-
риал, сезон 1  

23:00 новините на NOVA 
23:30 "военни престъпления" - 

сериал, сезон 13 
00:30 “престъпни намерения” - 

сериал, сезон 13 
01:20 “пожарникарите от чикаго” 

- сериал, сезон 11 
02:00 “дъщерята на посланика” - 

сериен филм  
03:40 “Ти разкажи, черно море” - 

сериен филм  
05:15 “свободна да избира” - се-

риал /п/

10:00 Училище за родители

11:00 EuroTV Shop  

11:30 светът и всичко в него

12:30 EuroTV Shop  

13:00 новини  

13:15 Контра със страхил анге-

лов

14:15 разследването на валя 

ахчиева 

15:15 новини  

15:30 EuroTV Shop  

16:00 делници

19:30 новини  

20:00 евродикоФ 

22:00 денят с веселин дрем-

джиев 

23:00 новини  

23:30 светът и всичко в него 

00:30 интересно със славчо То-

шев 

01:00 модна фиеста

01:30 EuroTV Shop  

03:30 КоКоригу! 

04:00 Refresh за здраве

05:00 Училище за родители

скръбна вест

4 години без

цветко ИваНов кУсев

1928 г. - 2019 г.
скъпи съпруже, татко и дядо,

времето лети, но тъгата по теб не намалява.
ти ни беше пример за един честен и достойно 

изживян живот.
никога няма да те забравим!

с безкрайна обич и признателност.

                           От семейството

димитрий басарбов-
ски бил родом от село 
басарбово, разположено 
около река лом, русен-
ско. бил син на бедни, но 
благочестиви родители. 
Юношеството си прека-
рал не в овладяване на 
наука и разни изкуства, 
нито пък на някой занаят. 
не се занимавал с игри 
и други развлечения. от 
всичко това юношата се 
пазел и отчуждавал, а се 
предал на изучаване на 
най-важното изкуство - 
усвояване добродетелите 
на авраам, исаак и иаков, 
чрез които се приближил 
до бога и му станал мил.

За да може да бесед-
ва с бога в пълна тиши-
на и спокойствие, свети 
димитрий решил да се 
уедини в манастир. бог 
му помогнал да изпълни 
намерението си. Щом се 
отдалечил от селото, по 

течението на река русен-
ски лом, намерил една 
пещера, която е била 
вече манастир. Там той 
дал монашески обети и 
радостно запял: “се уда-
лихся, бегая водворихся в 
пустыни.”

преподобни паисий 
Хилендарски в своята 
“славянобългарска исто-
рия” сочи 1685 г. навярно 
като година на смъртта 
му. според св. паисий 

той бил цивилно лице. 
живеел просто. прекарал 
целия си живот сам. със 
светия си живот угодил 
на бога. на същото мяс-
то умрял и там бил погре-
бан. по-късно бог открил 
на някои човеци неговите 
мощи. последните били 
пренесени в село басар-
бово, русенско. Край тях 
ставали изцеления. Така 
с простото си житие св. 
димитрий просиял всред 

българския народ. бог го 
прославил посмъртно с 
много чудеса.

според други източ-
ници през 1767 г. генерал 
петър салтиков отнесъл 
светите мощи на св. ди-
митрий басарбовски от 
с. басарбово в букурещ. 
двеста тридесет и осем 
години по-късно, на 27 
октомври 2005 г., по мол-
ба на н. св. българския 
патриарх максим негово 
блаженство румънският 
патриарх Теоктист напра-
ви безценен дар на басар-
бовския манастир - икона 
с образа на св. димитрий, 
в която е вградена части-
ца от светите му мощи.

манастирът е издигнат 
край родното село на све-
теца и отстои на десет ки-
лометра южно от русе. в 
него иконата със светите 
мощи бе положена за съх-
ранение и поклонение. 

Църквата почита на 27 октомври св. мчк нестор. преп. димитрий басарбовски
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отговори на кръСтоСловицата 

от БроЙ 207

водоравно:
Поглед. Алопатия. ломоносов /Михаил/. "РОлн". 

Тел. "латам". Гулит /Рууд/. Гем. нот. Кондор. Кавал. 
Комар. Ина. Сок. Ратан. "новинар". Ронин. лев. 
Рал /Фьодор/. Домени. Бои. Текес. Варан. Поли-
ном. нота. Колония. Пон. нал. Ария. Долар. Барок. 
Питагор. лук. Бар. Радика. Мис. Саган /Франсоаз/. 
неман. "Каро-Кан". напа. Маратон. "МАн". нир /Хел-
мут/. Талин. ладия. "ТА". Коли. Етамин. Пат. Ринит. 
Карабина.

отвЕСно:
Колега. Олово. Алигатор. Голев /Владимир/. 

Веи. "ларус". Рали. Елм. Масив. Порок. "Калин". Еол. 
лон. "Тоник". Сати /Ерик/. Аднан. Карелия. Баронет. 
Оток. Ракия. Пагон. Касатор. лен. Дирак /Пол/. лак. 
лом. Мар /николай/. Сопот. "на мама". лов. Катод. 
Молар. надир. Горанов /Орлин/. "наган". нина. 
Гарун /Алес/. ниман /Алберт/. Роден /Огюст/. "Тол-
ди". нерон. Риман /Бернхард/. Пи. Милиони. натан  
/Жак/. Капитан. Янтра. Финал. Канарата.
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петък
27 октомври

ТРОПС
16 

XV кръг
Черно море -Пирин 2:1 0:1 комано (9) 

1:1 Гарсия (17) 2:1 Димов (83); Ботев Пд - 
Локо Сф 6:0 1:0 Бароан (4) 2:0 Акере (12) 
3:0 попов (45+1-д) 4:0 емануел (56) 5:0  Ба-
роан (66) 6:0 Акере (77); Етър - Ботев Вр 
2:1 0:1 траоре (5) 1:1 костов (11-авт) 2:1 
Димитров (50-д); Снощи: ЦСкА 1948 - 
Локо пд; днес, 14.00: Славия - крумовград; 
16.30: ЦСкА - Арда; 19.00: Берое - Левски. 
В неделя, 18.15: Лудогорец - Хебър.

XV кръг
Литекс - Спартак Вн 1:2 0:1 Начев 

(1) 1:1 Бучи (19) 1:2 Ахмедов (90+2).

III кръг
Група E
Фейенорд - Лацио 3:1 1:0 Хименес 

(31) 2:0 Зеруки (45+2) 3:0 Хименес (74) 
3:1 педро (83-д); Селтик - Атлетико м 
2:2 1:0 Фурухаши (4) 1:1 Гризман (25) 
2:1 палма (28) 2:2 мората (53). 1. Фей-
енорд 6 2. Атлетико М 5 3. Лацио 4 4. 
Селтик 1.

Група F
Нюкасъл - Борусия Д 0:1 Нмеча 

(45); ПСЖ - Милан 3:0 1:0 мбапе (32) 
2:0 коло муани (53) 3:0 канг-ин (89). 1. 
ПСЖ 6 2. Борусия Д 4 3. Нюкасъл 4 4. 
милан 2.

Група G
РБ Лайпциг - Цървена звезда 3:1 

1:0 раум (13) 2:0 Симонс (59) 2:1 Ста-
менич (70) 3:1 олмо (84); Йънг Бойс - 
Манчестър Сити 1:3 0:1 Аканджи (48) 
1:1 елиа (52) 1:3 Холанд (67-д и 86). 1. 
Манчестър Сити 9 2.РБ Лайпциг 6 
3.Йънг Бойс 1 4. Цървена звезда 1.

Група H
Барселона - Шахтьор Д 2:1 1:0 то-

рес (30) 2:0 Лопес (36) 2:1 Судаков (62); 
Антверпен - Порто 1:4 1:0 Юсуф (37) 
1:1 еванилсон (46) 1:2 еустакио (54) 1:4 
еванилсон (69 и 84). 1. Барселона 9 2. 
Порто 6 3. Шахтьор Д 3 4. Антверпен 0.

резултати

Гледайте

Футбол
по Диема спорт
14.00 Славия - Крумовград
16.30 ЦСКА - Арда
19.00 берое - левски 

Утре
Футбол
по макс спорт4
17.15 барселона - Реал М

по БНт 3
Волейбол
17.55 левски - ЦСКА
Ръгби, СК в Париж
21.50 Малък финал

В неделя
Футбол
по Диема спорт 
18.15 лудогорец - Хебър 

по Диема спорт 2
17.00 Арсенал - Шефилд Юн

по Диема спорт 2
17.30 Ман Юнайтед - Ман Сити

по макс спорт 3
20.00 интер - Рома
22.45 Наполи - Милан

Александър везенков 
стана вторият българин 
с мачове в НБА след Ге-
орги Глушков. Спортист 
№1 на България за 2022 
г. помогна на Сакраменто 
кингс да победи на старта 
на новия сезон Юта Джаз 
със 130:114 (32:24, 40:34, 
33:29, 25:27) в “Делта Сен-
тър” в Солт Лейк Сити. 
Най-полезният играч в 
евролигата бе сред отлич-
ниците за “кралете” - за 16 
минути игрово време се 
отличи с 8 т., 2 борби и 2 
откраднати топки при 3/6 
стрелба общо от игра и 2/5 
от тройката. везенков от-
беляза точките в първото 
си включване от пейката 

в края на първата четвърт 
и началото на втората, ко-
гато участва успешно и в 
двете фази на играта. по 
откраднати топки той бе 
№1 за “кралете”.

още трима от Сакра-
менто имат по 1 открадна-
та топка - звездата Доман-
тас Сабонис и “стартерите” 
Харисън Барнс и кийгън 
мъри. коефициентът на 
полезност на 28-годишния 
българин е +9 и с него той 
изпреварва титулярите Са-
бонис и кевин Хъртър.

“изиграхме супер мач, 
забавлявахме се и спече-
лихме. Чудесно”, обяви 
треньорът на кингс майк 
Браун.

Снимка Блиц

Александър Везенков стреля 
към коша на Юта за победата 
на Сакраменто в НбА

Везенков с 8 точки
при дебюта си в НБА

младен кръстаич бе уволнен от 
поста селекционер на националния 
отбор по футбол. решението на изпъл-
кома на БФС е единодушно. Сърбинът 
е изгонен заради слабите резултати в 
европейските квалификации и послед-
ното място в групата.

Новият треньор ще бъде обявен на 
1 ноември. Фаворит за поста е или-
ан илиев, който има договор с Черно 
море до края на сезона. Ако очаквания-
та се сбъднат и той подпише с БФС, ще 
съвместява позициите на селекционер 

и наставник на "моряците".
техническият директор на БФС и 

отговорник за националните отбори 
Георги иванов потвърди, че новият се-
лекционер ще е българин.

"преговаряме с треньор, на финал-
ната права сме, но още нямаме оконча-
телното решение и не можем да го обя-
вим. Ще свикаме пресконференция, на 
която той ще бъде представен", каза 
иванов.

"в пространството се появяват име-
на, с които преговаряме. приоритет на 

федерацията е да намери добър тре-
ньор, за да може България да показва 
добри игри. Не сме доволни от това, 
което се случи. всички знаем, че в 
спорта най-важни са резултатите.

Не вярвам треньор да се съгласи да 
поеме този пост, ако някой му казва 
какво да прави. кръстаич беше чужде-
нец, който разчитахме да ни класира на 
евро 2024. първите четири мача бяха 
изиграни добре, което вдъхна надежда. 
Явно обаче и футболистите не бяха го-
тови за изискванията", каза Гонзо.

Ботев пд записа най-голя-
мата си победа за сезона, разби-
вайки Локо Сф с 6:0 в мач от XV 
кръг. 

Антоан Бароан и Самюел 
Акере вкараха по два гола, по 
веднъж се разписаха ивелин по-
пов и Уме емануел. Бароан ста-
на най-резултатният чужденец в 
историята на пловдивчани с 26 
попадения досега. попов изигра 
мач №600 в своята кариера.

Ботев вече е с 11 попадения в 
последните два мача, след като 
в предишния кръг победи етър 
(5:3). "Жълто-черните" имат 
три победи в последните четири 
двубоя.

"отборът се държа профе-
сионално от началото до края. 
последните 2 седмици предста-
вянето на тези играчи дава голя-
ма надежда за бъдещето", обяви 
треньорът на "канарите" Душан 
керкез.

БФС изгони 
Младен Кръстаич
Българин поема националния отбор

Ботев Пд 
записа 
най-голямата 
си победа

Григор Димитров (№17 в 
света) приключи още във II 
кръг на Атп 500 турнира в 
зала във виена. Българинът 
допусна обрат от водача в 
схемата Даниил медведев 
(рус) с 6:3, 2:6, 4:6 за 2,06 
часа. така водещият ни тени-
сист инкасира трета поредна 
загуба от именития руснак. 

За последно двамата играха 
в австрийската столица пре-
ди година, когато медведев 
би българина и впоследствие 
стигна до титлата.

топракетата ни се пред-
стави изумително в първия 
сет, а във втория световният 
№3 се постара да се върне в 
мача. класата на двамата бе 

видна и в третия сет, като 
решителен се оказа пробив 
на руснака за 5:4.

Димитров ще загуби 135 
т. за ранглистата. Следва-
щият турнир с негово учас-
тие ще бъде “мастърс”-ът 
в париж, с който сезонът 
за нашия вероятно ще при-
ключи.

Гришо допусна обрат от Медведев

григор Димитров връща трудна топка от форхенд при загубата от Даниил Медведев 


